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Váš predajca vozidiel Škoda

Hlasy Rómov skupovali aj v Stropkove

na Vianočnú a Mikulášsku akciu
v dňoch 26. - 27. 11. 2009 (štvrtok, piatok)

na všetky druhy tovaru

Kupovanie rómskych hlasov 
v  nedávnych  voľbách  do  orgánov 
samosprávnych  krajov  neobišlo 
ani  náš okres. Stropkovskí Rómo-
via  netaja,  že  ich  hlasy  si  niektorí 
z kandidátov na poslancov cenili na 
tri a viac eur. Otvorene hovoria, že 
peniaze, ale aj drevo na zimu či lac-
ný alkohol boli hlavnou motiváciou 
ich účasti vo voľbách. „Medzi Ró-
mov chodili pred voľbami ľudia, 
ktorí im za hlasy ponúkali rôzne 
výhody. Kupovanie mali v kaž-
dej rómskej lokalite na starosti 
miestni, ktorých „najímali“ niek-
torí z kandidátov na poslancov. 
Dostali určitý obnos peňazí i al-
kohol a ich úlohou bolo zohnať 
čo najviac hlasov. Pálenka ešte 
tri dni po voľbách tiekla prú-
dom. Každý, kto odovzdal hlas 
konkrétnemu kandidátovi dostal 
tri eurá. Niekde to mohlo byť 
aj viac,“ porozprával nám jeden 
zo  stropkovských  Rómov,  ktorý  si 
z  pochopiteľných  dôvodov  neželal 
byť  menovaný.  Dodal,  že  podob-
ným spôsobom sa o „dôveru“ voli-

čov  uchádzalo  viacero  kandidátov 
a  neobišli  žiadnu  obec,  kde  má 
početné  zastúpenie  rómska  men-
šina.  Týmto  poľutovaniahodným 
spôsobom teda získavali hlasy via-
cerí kandidáti či  ľudia z  ich okolia, 
no niekoľko Rómov sa nezávisle od 
seba zhodlo na mene toho najaktív-
nejšieho. „Ja som bol takisto vo-
liť. Volil som ľudí, ktorým verím 
a žiadny úplatok som nevzal. Ne-
chápem, ako sa niekto nechá kú-
piť ľuďmi, ktorí Rómov doslova 
nenávidia. Aj som sa niektorých 
pýtal, či si vôbec uvedomujú, 
komu svoj hlas vlastne odovzda-
li. Že ten človek im nikdy nepo-
môže. Ale im je to jedno, hlavne, 
že dostali zaplatené a mali čo 
piť,“ dodal náš zdroj. Takisto uvie-
dol,  že  väčšina  rómskych  voličov 
z jeho okolia hlasovala za odmenu 
a nebáli  sa  to medzi  sebou aj pri-
znať. Podobne ako v iných častiach 
Prešovského či Košického kraja, aj 
u  nás  sa  na  niektorých  miestach 
vynášali  neoznačené  hlasovacie 
lístky  z  volebných  miestností,  no 

nebolo to pravidlom.
O volebnej spôsobilosti niekto-

rých  Rómov  svedčia  aj  mnohé 
neplatné  hlasy.  Úsmevy  na  tvá-
rach  členov  okrskových  volebných 
komisií  vyvolali  hlasovacie  lístky, 
na  ktorých  bolo  namiesto  zakrúž-
kovaného  čísla  pri  mene  kandi-
dáta  na  vrchu  hlasovacieho  lístka 
rukou  napísané  „správne“  číslo 
v  krúžku.  Voliči  vedeli  koho  voliť, 
len si v tom zhone nedokázali spo-
menúť na jeho ctené meno.  -np-
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Editoriál
O tom, že vo voľbách do VÚC 

sa kupovali hlasy našich rómskych 
spoluobčanov, dnes už snáď nikto 
nepochybuje. Keby to nebolo na 
zaplakanie, bolo by to na smiech. 
Už samotná predstava, ako sa 
volebné tímy, alebo kandidáti 
osobne brodia po rómskych osa-
dách a priateľsky potľapkávajú po 
pleciach ľudí, ktorými inak neraz 
celkom verejne pohŕdajú, je gro-
teskná a smutná zároveň. Pálen-
ka, chlieb, saláma, nejaké to pali-
vové drevo či pár eur - ako málo 
stačí Rómovi, aby bol ochotný 
vyliezť z tepla svojho skromného 
domova a ísť vhodiť do urny ten 
správny lístok. Väčšinou vopred 
starostlivo zakrúžkovaný. Však is-
tota je istota a ani euro z investície 
do predvolebnej kampane v osa-
de nemôže vyjsť nazmar. Rómo-
via vzhľadom na svoje právne 
vedomie zrejme ani len netušia, 
že konajú protiprávne. Kandidáti, 
ktorí kšeftujú s ich hlasmi, o tom 
vedia až veľmi dobre, lenže rov-
nako dobre sú si vedomí toho, že 
ich primitívny boj o každý hlas je 
ťažko dokázateľný. Možno. Ale 
ako sa hovorí, dobrý chýr sa ne-
sie ďaleko, zlý ešte ďalej. Keby si 
voliči všímali výlučne činnosť jed-
notlivých kandidátov v prospech 
mesta, obce, regiónu v predchá-
dzajúcom volebnom období a ob-
čas až prirýchlo nestrácali pamäť, 
ich rozhodnutie, koho voliť, by ne-
ovplyvnila ani tá najagresívnejšia 
predvolebná kampaň. A kšeftárov 
s hlasmi by pár tých kúpených 
rómskych z biedy nevytrhlo. Aku-
rát by si vyslúžili doživotnú nálep-
ku. Napríklad salámový kandidát, 
eurový kandidát, borovičkový 
kandidát, teda každý podľa toho, 
akú komoditu za zakrúžkovanie 
svojho mena na volebnom lístku 
Rómom ponúkal. AnketaAnketa Anketa

-ada-, -Bd-

Stano (Stropkov): Neverím, že 
by si kandidáti kupovali hlasy od voli-
čov. Keby sa takéto konanie preuká-
zalo, to už by bol vrchol.

Rasťo Mižov (Stropkov): Ne-
viem,  či  sú  informácie  o  kupovaní 
hlasov  pravdivé,  ale  pokiaľ  by  sa 
preukázalo,  že  sa  tak  naozaj  dialo, 
pokladal by som to za svinstvo. Ne-
vylučujem,  že  niečo  pravdy  na  tom 
môže byť.

V súvislosti s voľbami do VÚC konanými 14. novembra padli podozrenia, že niektorí kandidáti si hlasy voličov 
kupovali. Cieľovou skupinou mali byť predovšetkým Rómovia, ktorí mali za svoj hlas inkasovať eurá, potraviny, lacný 
alkohol, palivové drevo. V uliciach mesta sme zisťovali, čo si o  takýchto praktikách niektorých kandidátov myslia 
bežní ľudia.

Čo si myslíte o kupovaní hlasov?

X. Y. (okolie Stropkova): Ja si 
myslím,  že  kupovanie  hlasov  nie  je 
žiadnou novinkou a  toto  sa na Slo-
vensku deje už dlhšiu dobu. Takéto 
získavanie  voličov  pokladám  za  je-
den veľký podvod.

Alfonz (Ladomírová):  Neviem, 
lebo som počas volieb nebol na Slo-
vensku.

X. Y. (Stropkov): Neverím tomu, že by sa kupovali hlasy. Keby sa niekto-
rému z kandidátov dokázalo, že to robil, úplne by stratil dôveru voličov.

Úsporné opatrenia samosprávy 
pocítia zamestnanci mesta i občania
Členovia mestskej rady sa na mi-

nulotýždňovom  zasadnutí  zaoberali 
druhou tohtoročnou úpravou rozpočtu 
mesta.  Úlohou  tohto  opatrenia  bude 
zosúladenie  reálneho  vývoja  príjmov 
a  výdavkov  samosprávy.  „Úprava 
rozpočtu bude v podstate vo výdav-
kovej časti kopírovať naše príjmy. 
Aj keď očakávame, že po dohode 
štátu a ZMOS-u bude výpadok príj-
mov z podielových daní sčasti vy-
krytý zo štátneho rozpočtu, predpo-
kladaný výpadok zhruba 8 miliónov 
korún určite nenaplníme. Zákonite 
teda budeme musieť obmedziť vý-
davky rozpočtu,“ vysvetlil prednosta 
MsÚ Metod Burák. Vzhľadom na krí-
zu tunajšia samospráva začala podľa 
slov  prednostu  šetriť  už  v  priebehu 
roka. Mesto  znížilo  náklady na mzdy 
i nákupy tovarov a služieb. Šetrenie sa 
dotkne  aj  príspevkových  organizácií 
mesta. Mestský podnik Služba v tom-
to roku nedostane dotáciu na prevádz-
ku  zimného  štadióna.  Formálne  sa 
ušetrili  výdavky  na  spolufinancovaní 
projektov hradených z grantov. Mesto 
totiž  viaceré  investičné  akcie  vykryté 
z dotácií presunie do budúceho roka. 

Prednosta  tiež  oboznámil  členov 
mestskej rady s návrhom opatrení na 
elimináciu dopadu krízy na samosprá-
vu. V desiatich bodoch zhrnul oblasti, 
kde  bude  podľa  neho  možné  v  bu-
dúcom  roku  výrazne  ušetriť  mestské 
financie. „Navrhol som prehodnotiť 
organizačný poriadok mesta a uva-
žovať o prípadnom znížení počtu 
zamestnancov. Takisto znížiť vý-
davky na mzdy zamestnancov mes-
ta o 33 tis. eur (1 mil. korún). Ďalej 
je to plošné zníženie dotácií pre 
spoločenské, občianske a cirkevné 
organizácie o 30 %. Prehodnotíme 
tiež výšku dotácií pre jednotlivé 
strediská podniku Služba a po ro-
kovaní s riaditeľom bude potrebné 

uvažovať takisto o znížení počtu 
zamestnancov. Čo sa týka investič-
ných akcií, v budúcom roku by sme 
mali realizovať len tie, na ktoré sme 
dostali dotácie, vlastné prostriedky 
budeme investovať len do spolufi-
nancovania. Šetrenie sa podobne 
ako v tomto roku dotkne výdavkov 
na tovary a služby,“ zhrnul prednos-
ta. Až o polovicu by sa mali znížiť ná-
klady  na  organizáciu  stropkovského 
jarmoku.  V  roku  2010  sa  bude  kvôli 
rekonštrukcii  námestia  konať  na  ulici 
Matice  slovenskej. M.  Burák  predpo-
kladá,  že  hlavný  program  by  sa mal 
organizovať  len  počas  jedného  dňa. 
Samospráva v budúcom roku prehod-
notí  aj  výdavky  na  organizáciu  ďal-
ších  kultúrnych  podujatí.  „Jediným 
opatrením, s ktorým mestská rada 
nesúhlasila bolo zníženie dotácie 
pre MŠK Tesla zo súčasných dvoch 
miliónov na jeden. Ak to zhrniem, 

vďaka všetkým spomenutým opat-
reniam by sme v rozpočte mesta 
mohli ušetriť sto až stotridsaťtisíc 
eur. Našou hlavnou prioritou je, aby 
sme aj napriek nedostatku finan-
cií boli schopní zabezpečiť služby 
samosprávy vo verejnom záujme,“ 
uviedol prednosta. Na otázku, či spo-
mínané úsporné opatrenia samosprá-
vy nebolo možné definovať a prijať už 
v  prvom  polroku  2009,  kedy  sa  dô-
sledky krízy začali naplno prejavovať 
prednosta  odpovedal:  „Mohlo. Ale 
nikto na to netlačil. Ja som o tom 
rozprával stále, ale až na posled-
nom zastupiteľstve nám to poslan-
ci uložili spracovať. V tomto smere 
musia byť aktívni poslanci, pretože 
oni schvaľujú mestský rozpočet.“ 
Úpravu  aktuálneho  rozpočtu  mesta 
budú poslanci schvaľovať na zasadnu-
tí, ktoré sa uskutoční 14. decembra.

-np-

Darček športovcom
Členovia mestskej rady pripravili 

Stropkovčanom už v predstihu vianoč-
ný darček. Tejto zimy sa budú môcť 
korčuľovať akurát tak na rybníku či 
zamrznutej Ondave. Na prevádzku 
zimného štadióna totiž mesto peniaze 
nedá. Prednosta MsÚ uviedol, že k to-
muto rozhodnutiu dospeli aj „kvôli zlému 
technickému stavu technológie“. Ume-
lá ľadová plocha pritom bola kompletne 
zrekonštruovaná v roku 1997 a podľa 
zhotoviteľa stavby mala slúžiť mini-
málne dvadsať rokov. Jednoznačným 
dôvodom pre toto rozhodnutie však bol 
nedostatok peňazí v mestskom rozpoč-
te. Namiesto toho, aby samospráva 
začala šetriť už pri náznakoch krízy 
a hľadala rezervy hlavne vo vlastnom 
aparáte, spätne prehodnocuje rozpočet 
a škrtá kde môže. A občanov ukracuje 
o služby, ktoré dnes patria k neodmys-

liteľnému štandardu podobných miest. 
Okresný Stropkov sa tak čo do využitia 
voľného času počas zimných mesia-
cov zaradzuje medzi väčšie obce. Len 
nedávno bol odstavený lyžiarsky vlek, 
kvôli rekonštrukcii bude v najbližšom 
čase pravdepodobne zatvorená aj 
mestská športová hala. Aktívni Strop-
kovčania tak tejto zimy veľa energie na 
mestských športoviskách nevydajú. 

Našim športovo založeným radným 
by pritom mohla byť vzorom sotva šesť-
apoltisícová Gelnica, okresné mesto 
v hladovej doline na Gemeri. Tam sa 
po kompletnej rekonštrukcii lyžiarskeho 
vleku a vybudovaní perspektívneho ly-
žiarskeho strediska odhodlali prikryť aj 
tamojší zimný štadión. V malom meste 
tak popri lyžiarskemu oddielu pôsobí aj 
druholigové hokejové mužstvo. 

-np-
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Polícia hlási
Dostala chuť na bravčový 

bok
6. novembra oznámil na  linku 

158 M. G., že v predajni LIDL pri-
chytili Rómku, ktorá ukradla brav-
čový  bok  v  hodnote  1,52  €.  Zlo-
dejka odcudzený  tovar na mieste 
vrátila.  Prípad  bol  kvalifikovaný 
ako priestupok proti majetku. 

„Zmizlo“ pletivo
6. novembra telefonicky ozná-

mil na linku 158 S. V. zo Svidníka, 
že v objekte vodojemu VVS, v po-
bočke Stropkov kde pracuje, zistil 
krádež pletiva v dĺžke 8 m. Prípad 
bol  kvalifikovaný  ako  priestupok 
proti majetku. Po páchateľovi krá-
deže pátrajú stropkovskí policajti.

„Zabudol“ napraviť 
škodu

12.  novembra  oznámil  na 
OO PZ M. H., že ešte v lete tohto 
roku  rozbil  R.  Č.  zo  Staškoviec 
sklenené  výplne  na  autobuso-
vej  zastávke  v  obci  Varechovce. 
Keďže páchateľ do dnešného dňa 
škodu  nenahradil,  ani  zastávku 
nedal znova zaskliť, M. H. oznámil 
túto skutočnosť na polícii. Pácha-
teľ  spôsobil  svojím konaním ško-
du  vo  výške  130,-  €.  Prípad  bol 
kvalifikovaný ako priestupok proti 
majetku a realizujú ho stropkovskí 
policajti.

Zbil ho neznámy Róm
12.  novembra  oznámil  na 

OO PZ J. Ž. zo Stropkova, že vo 
večerných hodinách bol na parko-
visku pri predajni potravín CBA na 
Hrnčiarskej ulici  fyzicky napadnu-
tý neznámym Rómom. Prípad bol 
kvalifikovaný ako priestupok proti 
občianskemu spolunažívaniu a re-
alizujú ho stropkovskí policajti.

Bezdôvodne zaútočil
14.  novembra  oznámil  na 

OO PZ R. K. zo Stropkova, že ho 
v bare Viktória bezdôvodne napa-
dol A. K. zo Stropkova. Prípad bol 
kvalifikovaný  ako  priestupok  proti 
občianskemu spolunažívaniu a pre-
šetrujú ho stropkovskí policajti.

Ukradli mu benzín
14.  novembra  telefonicky 

oznámil na  linku 158 V. M. z Ha-
vaja,  že  v  nočných  hodinách mu 
niekto ukradol benzín z motorové-
ho vozidla. Prípad bol kvalifikova-
ný  ako  priestupok  proti  majetku. 
Po  páchateľovi  pátrajú  stropkov-
skí policajti.

O obuv má postarané
14. novembra osobne oznámil 

na OO PZ M. D. z Havaja, že mu 
niekto  spred  vchodových  dverí 
ukradol  športovú  obuv  zn.  NIKE 
bielej  farby.  Prípad  bol  kvalifiko-
vaný ako priestupok proti majetku. 
Po  páchateľovi  krádeže  pátrajú 
stropkovskí policajti.

Majiteľov prevádzok v Dome služieb 
trápi neporiadok v jeho okolí

Majitelia a nájomníci nebytových 
priestorov v Dome služieb adresovali 
mestu  sťažnosť,  v  ktorej  poukazujú 
na  neustále  znečisťovanie  okolia 
ich  prevádzok.  „Každé ráno je tu 
hrozný neporiadok, povaľujú sa tu 
prázdne fľaše od alkoholu, okná 
sú poopľúvané, 
na zemi plno od-
padkov a šíri sa 
tu nepríjemný zá-
pach moču. Je to 
tu horšie ako na 
smetisku,“ sťažujú 
sa obchodníci. Naj-
väčší neporiadok je 
pri  tomto  stredisku 
služieb po víkende. 
Neraz  sa  stáva,  že 
vo  večerných  hodi-
nách  sa  sťažujúci 
nemôžu  dostať  do 
svojich prevádzok 
kvôli  podnapitej 
rómskej  mládeži. 
Takisto  upozornili 
na necitlivo umiest-
nené  reklamné  pútače  pre  politické 
strany, ktoré znemožnili výhľad a ta-
kisto zakrývajú reklamu a označenie 
tamojších prevádzok. „Navyše tieto 
pútače dokonale kryjú týchto ľudí 
pri páchaní svojich skutkov,“ po-
vedal jeden z nespokojných majiteľov 

prevádzok. Dodáva, že na tieto prob-
lémy viackrát  upozorňovali mestskú 
políciu  i  zamestnancov  mestského 
podniku  Služba,  ktorý  budovu  do-
nedávna  prevádzkoval.  K  náprave 
však  stále  nedošlo.  „Jednoznačne 
by sem mali častejšie hliadkovať 

mestskí i štátni policajti. Títo ľu-
dia sa tu zdržiavajú dlho, nie je to 
otázka niekoľkých minút. Jednou 
z možností by bolo nainštalovanie 
kamerového systému, zintenzív-
nenie osvetlenia v blízkosti Domu 
služieb, prípadne osadiť pred 

vstupmi do prevádzok na prízemí 
ochranné mreže,“ zhodujú sa via-
cerí majitelia priestorov. 

Mesto má podľa prednostu MsÚ 
snahu eliminovať spomenuté problé-
my aj pomocou mestskej polície, do-
dáva však, že v Stropkove je viacero 

kritických  miest, 
kde  je  potrebný 
monitoring  poli-
cajných  hliadok. 
Takisto  opatrenia 
týkajúce sa inšta-
lácie mreží, osvet-
lenia či kamier sú 
limitované  súčas-
ným nedostatkom 
financií  v  mest-
skom  rozpočte. 
Navyše  priestory 
v  Dome  služieb 
postupne prechá-
dzajú do súkrom-
ného  vlastníctva 
jednotlivých  pre-
vádzkovateľov, 
preto  bude  zrej-

me na nich, aby si svoje prevádzky 
zabezpečili.  Reklamné  pútače  poli-
tických strán budú pred Domom slu-
žieb  nainštalované  len  počas  pred-
volebných  kampaní,  takže  v  tomto 
prípade ide len o dočasný problém. 

-np-

V okrese Stropkov zistili deväť prípadov žltačky typu A
Minulý  týždeň  sa  uskutočni-

lo  pracovné  stretnutie  odborníkov 
z  Regionálneho  úradu  verejného 
zdravotníctva so sídlom vo Svidníku 
s riaditeľmi materských, základných 
a stredných škôl v okrese Stropkov. 
Hlavnou témou porady bola situácia 
vo  výskyte  akútnych  respiračných 
ochorení, chrípky a chrípke podob-
ných ochorení a žltačky v okresoch 
Stropkov  a  Svidník.  Regionálna 
hygienička  MUDr.  Ingrid  Babinská 
zároveň informovala riaditeľov škol-
ských  a  predškolských  zariadení 
o  opatreniach  smerujúcich  k  za-
bráneniu šírenia týchto prenosných 
ochorení. 

„Od júna, kedy Svetová zdra-
votnícka organizácia vyhlásila 
pandémiu chrípky typu H1N1, 
platí pre riaditeľov všetkých škol-
ských a predškolských zariadení 
povinnosť každý týždeň hlásiť 
chorobnosť na školách. V prí-
pade prudkého nárastu absencií 
v súvislosti s akútnymi respi-
račnými ochoreniami, chrípkou 
a chrípke podobnými ochorenia-
mi treba tento nárast hlásiť ihneď 
na príslušný Regionálny úrad ve-
rejného zdravotníctva, “ uviedla 
regionálna hygienička a vymenova-
la  ďalšie  opatrenia.  „Za prvoradé 
považujeme prísne dodržiavanie 
osobnej hygieny počas vyučo-
vacieho procesu, to znamená 
časté umývanie rúk mydlom. 
V spolupráci so zákonnými zá-

stupcami žiakov by mal riaditeľ 
školy zabezpečiť, aby každý žiak 
mal v škole osobný hygienický 
balíček, ktorý obsahuje vlastné 
mydlo, uterák a hygienické vrec-
kovky. Po každej vyučovacej ho-
dine by sa mali vetrať triedy, na 
školách je potrebné dodržiavať 
hygienicko-sanitačný režim. To 
znamená všetky chodby a triedy 
zmývať na mokro, minimálne raz 
týždenne vydezinfikovať všetky 
veľké plochy. Tieto opatrenia sa 
vzťahujú na všetky ochorenia in-
fekčného pôvodu. Ďalším krokom 
je respiračná hygiena. Chorý člo-
vek by mal zásadne kašľať a ký-
chať do hygienickej vreckovky 
a tú následne zahodiť. Keď kašle 
a kýcha do priestoru, vystavu-
je riziku nákazy veľké množstvo 
ľudí. V prípade, že nemá hygie-
nické vreckovky, nemal by kašľať 
a kýchať do rúk, ale radšej do 
ramena. Pretože keď si hneď 
neumyje ruky a chytá do nich 
rôzne predmety, kľučky, rozná-
ša infekciu ďalej. K chorému by 

sa zdravý človek nemal priveľmi 
približovať, taktiež neodporú-
čame navštevovať domácnosti, 
kde niekto ochorel napríklad na 
chrípku alebo chrípke podob-
né ochorenie.“  MUDr.  Babinská 
informovala  riaditeľov  školských 
a  predškolských  zariadení  aj  o  vý-
skyte žltačky. „V okrese Stropkov 
sme zaznamenali deväť prípadov 
hepatitídy typu A, z toho sedem 
prípadov v samotnom meste 
Stropkov. Medzi nakazenými sú 
prevažne rómske deti.“ Na  otáz-
ku, ako RÚVZ postupuje v prípade 
výskytu  tohto  infekčného  ochore-
nia, zareagovala: „Vždy ideme do 
ohniska nákazy, zisťujeme všet-
ky kontakty a všetky osoby, ktoré 
sú podozrivé z nákazy. Tie, ktoré 
boli v kontakte s chorou osobou, 
majú nariadený lekársky dohľad, 
ktorého súčasťou je aj očkova-
nie proti žltačke typu A. Pacienti, 
u ktorých už žltačka prepukla sa 
neočkujú a sú hospitalizovaní na 
infekčnom oddelení.“

-ada-

V sobotu volíme predsedu PSK
V sobotu, 28. novembra, sa uskutoční druhé kolo volieb predsedu Pre-

šovského samosprávneho kraja. Na základe výsledkov prvého kola volieb si 
budú voliči vyberať z dvojice kandidátov Ing. Ján Hudacký (SDKÚ-DS, KDH) 
a MUDr. Peter Chudík (SMER-SD,ĽS-HZDS,HZD,SZS). V prvom kole získal 
Ján Hudacký 37340 hlasov, Peter Chudík 71424 hlasov. Po druhom kole sa 
novým prešovským županom stane kandidát, ktorý získa viac hlasov. Voleb-
né miestnosti sa otvárajú o siedmej hodine, voľby končia o 22.00 hod.  -r-



5 Spektrum 23. november 2009

Michaela Sušinová získala jednu z hlavných úloh v opere Karmen
Michaela  Sušinová  je  jedným 

z najzaujímavejších zjavov na strop-
kovskej  hudobnej  scéne.  Okrem 
toho, že už približne sedem rokov vy-
učuje  spev  na  Základnej  umeleckej 
škole Františka Veselého, v posled-
nom období  sa  opäť  vrátila  k  oper-
nému  spevu.  Len  prednedávnom 
totiž v Štátnej filharmónii v Košiciach 
vyhrala konkurz na jednu z hlavných 
úloh  v  opere  Karmen.  Michaela  je 
absolventkou operného spevu na ko-
šickom konzervatóriu, kde ju do tajov 
speváckeho  umenia  zasväcovala 
renomovaná  hudobná  pedagogička 
p. Somorjaiová. S košickou filharmó-
niou  koncertovala  už  počas  štúdia 
na  spomínanej  škole.  Po  odchode 
z  Košíc  do  Stropkova  spolupraco-
vala  s  týmto  umeleckým  telesom 
už  len  sporadicky,  pretože  sa  napl-
no venovala práci v ZUŠ F. Veselé-
ho.  Ako  sólistka  spievala  dokonca 
s  Ukrajinským  národným  symfonic-
kým orchestrom, ktorý dirigoval sve-
toznámy  Viktor  Ploskina  (dirigoval 
Pavarottiho,  Bocelliho,  atď.  –  pozn. 
red.),  premiérovala  aj  diela  súčas-
ných  slovenských  skladateľov  ako 
Norbert Bodnár či Vladislav Šarišský. 

„O konkurze na jednu z hlavných 
úloh v opere Karmen som sa do-
zvedela asi dva týždne pred jeho 
konaním. 23. októbra som prišla 

do košického divadla, zaspievala 
som a šéf košickej opery Peter 
Dvorský so spolupracovníkmi 
ma vybral do úlohy Frasquity. Po-
stava Karmen je mezosopránová 

rola, postava Frasquity je soprá-
nová rola, a keďže ja som soprán, 
dostala som práve túto rolu,“ opí-
sala  priebeh  konkurzu  stropkovská 
operná diva. Až neskôr sa dozvede-
la,  že  libreto  je  vo  francúzštine,  čo 
predstavuje  nemalý  problém.  „Na 
konzervatóriu sme sa učili talian-
činu, pretože práve v tomto jazyku 
je väčšina opier,“ ozrejmila. Radosť 
z lukratívnej ponuky však skalili oba-
vy,  či  zvládne  naštudovanie  svojej 
úlohy.  Skúšky  v  košickej  filharmónii 
sú  totiž  každé  dopoludnie  a  večer. 
Zladiť  poobedňajšie  vyučovanie  na 
stropkovskej  ZUŠ-ke  so  skúškami 
v Košiciach nie je práve jednoduché. 
„Dopoludnia dochádzam na skúš-
ky do Košíc, popoludní vyučujem 
spev a v prípade potreby cestujem 
večer opäť do Košíc. Musím však 
povedať, že košickí kolegovia mi 
vychádzajú maximálne v ústre-
ty,“  opísala  Miška  náročný  priebeh 
prípravy  na  premiéru.  Keďže  opera 
Karmen  je  už  naštudovaná,  učí  sa 
svoju  rolu  za  pochodu.  „V našej 
branži sa tomu hovorí, že ja už 
len doskočím do predstavenia,“ 
s  úsmevom  vysvetľuje  operná  spe-

váčka. V súčasnosti účinkuje aj ako 
zboristka v opere Lucia di Lammer-
moor,  ktorá  bude  mať  premiéru  už 
27.  novembra.  V  opere  Karmen  sa 
vôbec po prvýkrát predstaví  v  janu-
ári budúceho roku. Plán predstavení 
košickej filharmónie však napovedá, 
že si zahrá aj v opere Adriana z Le-
couvreuru, ktorá bude mať premiéru 
v máji. 

Posledné  aktivity  Michaely  Su-
šinovej naznačujú, že súčasnú spo-
luprácu  s  košickou  operou  možno 
vnímať  aj  ako  symbolický  štart  do 
ďalšej úspešnej opernej kariéry. Na-
priek tomu, že sám Peter Dvorský je 
z talentovanej Stropkovčanky unese-
ný, Michaela neuvažuje ani o odcho-
de zo Stropkova, ani  o odchode zo 
ZUŠ. Práca s mladými stropkovský-
mi talentami ju totiž vnútorne napĺňa. 
„V Stropkove sú veľmi šikovné 
deti, veľmi výrazné spevácke ta-
lenty. Dve moje žiačky už študujú 
na konzervatóriu, tretiu na štú-
dium práve pripravujem. V našom 
meste máme veľký spevácky po-
tenciál, ktorý treba usmerniť a od-
borne viesť.“

-ada-

Karmel sa stal víťazom Balkan folk festu
Koncom  leta  sa  stropkovský 

zmiešaný  zbor  Karmel  predstavil 
na Balkan folk fest 2009 v bulhar-
skom Kitene. Súťažnej prehliadky 
sa zúčastnilo 167 folklórnych sku-
pín a 22 zborov z Poľska, Sloven-

ska,  Čiech  a  Srbska.  Do  dvoch 
vystúpení zaradil zbormajster An-
drej Nábožný jednoduchšie, ale aj 
ťažšie skladby, aby pred publikom 
aj  porotou  prezentoval  spevác-
ku  vyspelosť  zboru.  Festivalová 
porota  vyhodnotila  súťažnú  pre-
hliadku  až  začiatkom  novembra 
a  jej verdikt nasvedčuje tomu, že 
v  Stropkove  vyrástlo  umelecké 
teleso  vysokých  profesionálnych 
kvalít. Karmel sa stal víťazom Bal-

kan folk fest v kategórii cirkevných 
zborov. 

„Sú to veľmi príjemné poci-
ty, pretože ako sme už spomí-
nali v rozhovore pre Spektrum 
po návrate z Kitenu, hlavne 

prvý koncert bol veľmi nároč-
ný. Vystupovali sme len pár 
hodín po absolvovaní cesty zo 
Slovenska do Bulharska. Toto 
víťazstvo si vážime o to viac, že 
nás porota takto vysoko ohod-
notila napriek tomu, že za ideál-
nejších podmienok by sme bez-
pochyby podali ešte kvalitnejší 
výkon,“ netajil  radosť  z  medzi-
národného úspechu šéf Karmelu. 
Správu  o  festivalovom  víťazstve 

prijali  s  nadšením  a  radosťou  aj 
členovia  zboru.  Oslavu  triumfu 
však  odložili  o  niekoľko  týždňov. 
„Víťazstvo sme ešte nemali čas 
osláviť, pretože teraz sa chys-
táme na koncert, ktorý sa usku-

toční 22. novembra v Bilgoraji 
a 29. novembra chystáme náš 
jubilejný koncert k 30. výročiu 

založenia zboru. Predpokladám, 
že práve po tomto koncerte 
oslávime bezpochyby doterajší 
najväčší úspech Karmelu,“ po-
vedal A. Nábožný a dodal, že rok 
2009 bol pre zbor celkovo vydare-

ný. „Zúčastnili sme sa dvoch 
súťaží s vynikajúcou úrov-
ňou - v máji Rzeszowe a kon-
com leta v spomínanom Kite-
ne. Na obidvoch podujatiach 
sa členovia zboru vypli k vy-
nikajúcemu výkonu.“ Vekový 
priemer Karmelu je približne 60 
rokov, čo kladie na zbormajstra 
isté  nároky.  „Viesť ľudí v ta-
komto veku je dosť obtiažne. 
Som nesmierne šťastný, že 
napriek rôznym problémom 
sa nám podarilo dosiah-
nuť takýto úspech. Musím 
však povedať, že v zbore sa 
stretla veľmi dobrá partia 
ľudí a v poslednom čase sa 
k nám pridávajú aj členovia 
mladších vekových kategó-
rií. Toto nás veľmi teší a aj 
v budúcnosti majú dvere do 
nášho zboru otvorené všetci 

nadaní speváci,“ dodal na záver 
A. Nábožný. 

-ada-

Blahoželanie
V dňoch 26. 8. – 4. 9. 2009 sa miešaný spevácky zbor Karmel zúčastnil 

speváckej súťaže chrámových zborov Balkan  folk  fest 2009 v bulharskom 
Kitene, kde obsadil vynikajúce 1. miesto. Pri tejto príležitosti mu pracovníci 
Odboru školstva a kultúry a Školského úradu v Stropkove blahoželajú k do-
siahnutému úspechu a úspešnej reprezentácii Mesta Stropkov a keďže tohto 
roku oslavuje zbor Karmel 30. výročie založenia, prajú najmenej ďalších 30 
úspešných speváckych rokov.
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Smútočné oznámenie
Dňa 5. 11. 2009 nás vo veku 74 rokov navždy opus-

tila naša milovaná manželka, mamka, svokra, babka 
a prababka Anna Zapotocká z Vyškoviec. Ďakujeme 
všetkým príbuzným, priateľom a známym, ktorí ju prišli 
odprevadiť na jej poslednej ceste, za prejavy sústrasti 
a kvetinové dary. Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spo-
mienku a modlitbu.               Smútiaca rodina.

 Smútočné oznámenie

Dňa 13. 11. 2009 nás vo veku nedožitých 57 rokov na-
vždy opustil náš milovaný brat, švagor a ujo Jozef Kleban 
zo Stropkova. Ďakujeme všetkým príbuzným a známym, 
ktorí sa s ním prišli rozlúčiť na jeho poslednej ceste za 
prejavy sústrasti a kvetinové dary.

Smútiaca rodina.

Smútočné oznámenie

S hlbokým zármutkom oznamujeme, že nás dňa 
14. 11. 2009 navždy opustil náš drahý manžel, otec a ded-
ko Michal Durkoš zo Stropkova. Ďakujeme za prejavy 
sústrasti a kvetinové dary.

S láskou a úctou manželka,
dcéra a syn s rodinami.

Bolesti chrbtice trápia najmä 
ľudí v produktívnom veku

Množia sa útoky na platobné karty

Bolesti chrbta sú jedným z naj-
častejších dôvodov návštevy ortope-
dickej ambulancie. Z celého spektra 
ochorení  pohybového  aparátu  tvo-
ria asi päťdesiat percent. Spomína-
né zdravotné problémy, ktoré môžu 
človeka vyradiť z aktívneho života aj 
na  niekoľko mesiacov,  trápia  para-
doxne najmä mladšie ročníky v pro-
duktívnom veku. 

„Pod problémy s chrbticou sa 
často podpisuje pracovná záťaž, 
stres, ale aj vplyv poveternost-
ných podmienok. K chorobným 
zmenám často dochádza pri 
nadmernej telesnej záťaži a pri 
nesprávnom stereotype pohy-
bu chrbtice. Najhoršia je záťaž 
v predklone, keď človek dvíha 
ťažké predmety. Biomechanika 
chrbtice je nastavená tak, že sa 
pri nesprávnom pohybe môžu 
narušiť jej najcitlivejšie štruktú-
ry. Pri takýchto patologických 
zmenách môže pacient pociťo-
vať nielen bolesti v chrbte, ale aj 
v končatinách a iných častiach 
tela,“  spomenul  jednu  z  príčin  bo-
lesti  chrbta  ortopéd  Peter  Jacko 
a  vysvetlil,  ako  podobným  problé-
mom  predchádzať.  „Pri dvíhaní 
bremien by mal človek dodržiavať 
určitú techniku. Existuje Škola 
chrbta, kde sú všetky informácie 
o správnej technike dvíhania bre-
mien. Tieto informácie si môžu 
ľudia nájsť napríklad na inter-
nete. V Škole chrbta je popísaná 
metodika správneho zaťažovania 
chrbtového svalstva. V skratke 
povedané - je potrebné zosúladiť 
polohu trupu s dolnými konča-
tinami. Jednoznačne sa nesmú 
dvíhať ťažšie bremená v predklo-
ne s narovnanými nohami. Nohy 
treba buď mierne pokrčiť, alebo 
jednu nohu vysunúť dozadu, aby 
nedochádzalo k nadmernému 
ohýbaniu driekovo-krížovej časti 
chrbta, ktorá je najcitlivejšia. Tam 
sú tie platničky najzraniteľnejšie.“ 
Ďalším  faktorom,  ktorý  negatívne 
vplýva  na  stav  chrbtice,  je  stres. 

Niektoré banky  začali  hromad-
ne  meniť  platobné  karty  klientov. 
Istá španielska firma sa totiž nabú-
rala  do  databáz  kartového  centra 
Visa  a  Eurocard/Mastercard  a  po-
kúsila  sa  získať  informácie  o  kre-
ditných  kartách  klientov  bánk.  Po-
dozrivé transakcie sa objavili aj na 
Slovensku. 

VÚB  zaznamenala  v  tejto  sú-
vislosti  päť  pokusov  o  podvodné 
transakcie  pri  piatich  platobných 
kartách.  „Tieto transakcie sme 
overili u držiteľov kariet a keďže 
žiadna z nich nebola potvrdená, 
platby budú majiteľom refundo-
vané. Celkovo sme identifikovali 
195 ohrozených platobných ka-
riet. Ich majiteľov sme kontak-
tovali telefonicky a po dohode 
s nimi boli karty zablokované 
a boli im bezplatne vydané nové 
karty,“  informovala  hovorkyňa 

„Následkom stresu dochádza 
v organizme k určitým hormonál-
nym zmenám, ktoré ovplyvňujú 
aj pohybový aparát. Stresové 
hormóny spôsobujú stuhnutie 
svalstva. Človek v strese je oveľa 
náchylnejší na problémy s chrbti-
cou. Je rozdiel fyzicky pracovať 
pod stresom alebo v psychickej 
pohode. Pokiaľ človek nedokáže 
eliminovať stres, mal by využiť 
rôzne uvoľňovacie cvičenia, ma-
sáže a podobne,“  odporúča  or-
topéd,  podľa  ktorého  sú  ideálnymi 
spôsobmi  prevencie  relaxačné  cvi-
čenia, jóga, kalanetika, ale aj hippo-
terapia. Obľúbený aerobik, naopak, 
neodporúča.  Poškodzuje  chrbticu, 
kĺby,  aj  svalové  úpony.  Liečba  bo-
ľavého  chrbta  trvá  v  závislosti  od 
závažnosti  ochorenia  niekoľko  týž-
dňov až rok. V niektorých prípadoch 
končia pacienti na operačnom stole, 
výnimkou nie je ani trvalá invalidita. 
„Za základ považujem preven-
ciu, ktorá spočíva v primeranej 
telesnej záťaži a rehabilitácii. Pri 
bolestiach chrbta pomáha aj ban-
dážovanie, teda spevnenie a me-
dikamentózna liečba.“  Lekárne 
ponúkajú  široký  sortiment  produk-
tov  zmierňujúcich  bolesti  pohybo-
vého  aparátu.  Podľa  ortopéda  sú 
účinné  len  pri  miernych  bolestiach 
chrbtice. „Pokiaľ ide len o funkčné 
zmeny na svalstve, v podkoží, na 
svalových obaloch, pomáhajú aj 
rôzne gély alebo náplaste voľne 
dostupné v lekárňach. Pri váž-
nejších ochoreniach chrbtice je 
však potrebná medikamentózna 
liečba, tabletky, injekcie, infúzie, 
niekedy sa pacient nevyhne ani 
hospitalizácii. Za veľmi dôležitý 
považujem skríning a kompletnú 
diagnostiku, pretože za bolesťa-
mi chrbtice sa môžu skrývať aj 
ochorenia iných orgánov. V prípa-
de pretrvávajúcich bolestí chrbti-
ce je preto každopádne dôležité 
navštíviť ortopéda, ktorý zvolí 
správnu diagnostiku a následne 
aj liečbu,“ uzavrel P. Jacko.  -ada-

VÚB Alena Walterová.
V Slovenskej sporiteľni ja zatiaľ 

situácia  pokojná.  „Neustále mo-
nitorujeme nami vydané karty 
a zatiaľ sme nezaznamenali nič 
neobvyklé. V prípade, že by sme 
dostali varovanie z kartových 
spoločností o ohrození našich 
kariet, ihneď podnikneme štan-
dardné bezpečnostné aktivity,“ 
povedal  hovorca  Slovenskej  spo-
riteľne Štefan Frimmer a dodal,  že 
v prípade potreby by banka klientom 
karty vymenila. „Výmena prebieha 
okamžitým zablokovaním a výro-
bou novej karty, ktorú klient do-
stane do 5 dní.“ 

Pri  útokoch  na  platobné  karty 
sú  najcitlivejším  údajom  čísla  ka-
riet.  Pri  niektorých  druhoch  kariet 
stačí  poznať  iba  toto  číslo,  aby  sa 
z účtu dali  vyberať prostriedky cez 
internet kdekoľvek na svete.  -ada-

Oslavy Dňa nevidiacich
13.  november  je  vyhlásený  za 

Deň  nevidiacich.  Celý  tento  deň  je 
slávnostný  pre  nás  všetkých,  ale 
hlavne  pre  nevidiacich.  Je  to  deň, 
kedy  sa  viac  zamýšľame  nad  osu-
dom  tých,  ktorí  sú  nevidiaci  už  od 
narodenia, alebo stratili zrak nejakou 
nešťastnou  náhodou.  Ale  prečo  na 
nich myslieť len v tento deň, veď oni 
sú medzi nami stále, stále potrebujú 
našu  pomoc,  podporu,  pochopenie 
a  porozumenie.  A  preto  vďaka  po-
chopeniu  a  podpore  určitých  ľudí 
mohli členovia ZO ÚNSS vo Svidní-
ku, ktorí združujú členov Svidnícke-
ho  a Stropkovského  okresu,  osláviť 
tento deň v príjemnom prostredí ho-
tela Hoges dňa 11. 11. 2009. Poho-

dovú  atmosféru  spríjemnili  vystúpe-
nia žiakov Základnej školy cirkevnej 
vo  Svidníku.  Vďaka  patrí  Mironovi 
Krajkovičovi  a  celému  jeho  perso-
nálu  za  ochotu  a  vychádzanie  nám 
v ústrety pri organizovaní tejto našej 
oslavy Dňa nevidiacich. Veľká vďaka 
patrí cukrárke Janke Gľuzovej, maji-
teľovi  reštaurácie Delta v Stropkove 
Jaroslavovi  Krajkovičovi,  vedúcemu 
pekárne  IBV pánovi Potomovi a Mi-
chalovi Gondekovi. Výbor ZO ÚNSS 
vo  Svidníku  vyslovuje  veľké  poďa-
kovanie  za  uskutočnenie  uvedenej 
akcie a verí, že aj v budúcnosti bu-
deme mať podporu a pochopenie pri 
uskutočnení ďalších akcií.

Výbor ZO ÚNSS Svidník

Aktuálna situácia vo výskyte akútnych 
respiračných ochorení a chrípky 
v okresoch Svidník a Stropkov

V okrese Svidník sme v 47. k.t. 
zaznamenali  pokles  chorobnosti  na 
ARO a CHPO o 16,6% oproti 46. k.t. 
Celková chorobnosť bola 2 873,9/100 
000 obyv. Najvyššia bola vo vekovej 
kategórii 6-14 rokov 9264,2/100 000 
obyv. Vo vekových kategóriách  : 15 
– 19 rokov 5932,2/100 000 obyv. a 0 
– 5 rokov 5 415,0 /100 000 obyv. 

V  okrese  Stropkov  sme  v  47. 
k.t.  zaznamenali  pokles  chorobnos-
ti o 22,6 % na ARO a CHPO oproti 
46.  k.  t.  Celková  chorobnosť  bola 
2097,3/100 000 obyv. Najvyššia cho-
robnosť bola vo vekovej kategórii 15 
– 19 rokov 5 661,5/100 000 obyv. Vo 
vekových kategóriách: 6 – 14 rokov 

4 387,8/100 000 obyv. a u 0 – 5 rokov 
chorobnosť 3 491,3/100 000 obyv. 

V tomto kalendárnom týždni bolo 
prerušené vyučovanie v okrese Svid-
ník v 6 MŠ, 4 ZŠ a 1 SŠ z dôvodu 
vysokej chorobnosti. V okrese Strop-
kov bol prerušený vyučovací proces 
v 3 MŠ, 4 ZŠ a 1 SŠ. 

Zákaz  návštev  na  lôžkových 
oddeleniach za účelom zamedzenia 
výskytu  viróz  ako  nozokomiálnych 
nákaz v Nemocnici Svidník, n.o. na-
ďalej pretrváva.

MVDr. Viera Michališinová, 
MPH

odd. epidemiológie
RÚVZ Svidník
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Smútočné oznámenie

Dňa 17. 11. 2009 nás vo veku 85 rokov navždy opus-
tila naša milovaná mamka Anna Zajarošová zo Strop-
kova. Ďakujeme všetkým príbuzným a známym, ktorí sa 
s ňou prišli rozlúčiť na jej poslednej ceste za prejavy sú-
strasti a kvetinové dary.

S láskou spomína syn s manželkou a vnúčatá. 

Spomienka
Dňa 17. novembra 2009 uplynulo 7 rokov od smrti 

nášho milovaného ocka, dedka a svokra Michal Marčišin 
zo Stropkova. Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spo-
mienku a modlitbu.

S láskou spomína syn Michal s rodinou.

Spomienka
Dotĺklo srdce, utíchol hlas,
mal rád život a všetkých nás.
Hoci si odišiel, niet Ťa medzi nami,
v našich srdciach ostávaš
a navždy budeš s nami.
18. novembra 2009 uplynulo 15 rokov od chvíle, čo 

nás navždy opustil náš drahý manžel a otec Ján Paluš.
S láskou a úctou spomínajú manželka Dana, 

dcéry Zuzka a Janka s rodinou.

Spomienka
Odišiel si bez rozlúčky, čo nikto nečakal
a v srdci nám veľkú bolesť zanechal.
No čas plynie ako tichej rieky prúd
a kto ťa mal rád, nevie zabudnúť.
Tak tichúčko snívaj ten svoj večný sen
a ver, že my nikdy nezabudneme na ten smutný deň.
Dňa 21. novembra sme si pripomenuli smutné 1. vý-

ročie, keď nás náhle opustil náš milovaný manžel a otec 
Štefan Čepa z Makoviec. Kto ste ho poznali, venujte mu spolu s nami 
tichú spomienku a modlitbu.

Manželka Alžbeta a dcéry Slávka a Adriana s manželom.

Spomienka

Dnes, 23. 11. 2009 uplynul rok, čo nás navždy opustil 
môj manžel Jozef Sliž zo Stropkova. Kto ste ho poznali, 
venujte mu tichú spomienku a modlitbu.

S láskou a úctou spomína manželka s rodinou.

Spomienka
Klesli ruky, ktoré veľa pracovali, 
dotĺklo srdce, ktoré sme milovali.
Odišla tíško spať,
zaplakal každý, kto ju mal rád. 
mala nás všetkých rada 
a chcela s nami ešte veľmi žiť,
no prišla tá chvíľa, 
keď musela do večnosti ísť.
Márne Ťa naše oči hľadajú,
márne po tvári slzy stekajú.
Nevrátiš sa k nám.
Život letí ďalej ako vietor v poli,
spomienky nás hrejú, duša však vždy oblí.
S hlbokou jazvou v srdci si dňa 24. novembra pripomíname 2. výročie 

úmrtia našej milovanej manželky, mamky, babky Heleny Suchaničovej 
z Duplína.      S úctou a bolesťou v srdci spomínajú

manžel Milan, syn Ľuboš, syn Martin s rodinou,
syn Marián s rodinou a dcéra Monika s rodinou. 

Spomienka
„Sú chvíle, ktoré ťažko prežívame, 
sú okamihy, na ktoré denne spomíname.
Márne ho naše oči všade hľadajú,
márne po tvári slzy stekajú.“ 
22. 11. 2009 si pripomíname 3 roky od smrti nášho 

milovaného manžela, otca a dedka Imricha Jelínka zo 
Stropkova.

S úctou, láskou a vďakou na neho v modlitbách 
spomínajú manželka Mária, syn Jaroslav s rodinou,

dcéra Renáta a ostatná rodina.

V Stropkove zazneli najväčšie hity 
z muzikálu Na skle maľované

Minulú nedeľu sa stropkovské-
mu  publiku  predstavilo  Kočovné 
divadlo  DRAK,  v  ktorom  účinkujú 
absolventi  hudobno-dramatického 
umenia, Akadémie umení a VŠMU. 
Približne  140  platiacich  divákov 
si  v muzikálovom  recitále Na  skle 
maľované  vypočulo  najväčšie  hity 
z legendárneho predstavenia úzko 
spätého  s  menom  nezabudnuteľ-
ného  Michala  Dočolomanského. 
„Piesne z legendárneho poľské-
ho muzikálu Na skle maľované 
si Slováci doslova privlastnili. 
Preniesli sa ponad otázku ná-
rodnosti Jánošíka, hoci v libre-
te Ernesta Brylla samozrejme 
nekončí na háku v Liptovskom 
Mikuláši. Ernest Bryll nechápal, 
ako sa mohol z jeho muzikálu 
stať na Slovensku až taký feno-
mén. Muzikál Na skle maľované 

uviedlo po prvý raz v roku 1970 
varšavské Poľské divadlo. Slo-
venská premiéra sa uskutočnila 
v októbri 1974 v naštudovaní Ka-
rola L. Zachara a dožila sa 650 
repríz. K inscenovaniu titulu pri-
stúpilo v roku 1993 aj Divadlo Jo-
náša Záborského v Prešove a po 
trojročnej prestávke sa rozhodlo 
Kočovné divadlo toto dielo na 
dosky prešovského divadla vrá-
tiť. Nie však v podobe veselohry, 
ale ako hudobný recitál piesní 
z tohto legendárneho predsta-
venia,“  priblížili  osud  dnes  už  na 
Slovensku  zľudovelého  muzikálu 
členovia Kočovného divadla Drak. 
Herci vytvorili v stropkovskej diva-
delnej  sále  fantastickú  atmosféru, 
za čo  ich vďačné publikum odme-
nilo neutíchajúcim potleskom.

-ada-

Výtvarná súťaž
„Ovocie a zelenina očami detí“

Regionálny  úrad  verejného 
zdravotníctva so sídlom vo Svid-
níku, v rámci programu Európskej 
únie  pod  názvom  „Školské  ovo-
cie“, vyhlasuje výtvarnú súťaž pre 
žiakov  I. stupňa základných škôl 
okresov  Svidník  a  Stropkov  pod 
názvom  „Ovocie a zelenina oča-
mi detí“. Každá škola, ktorá sa do 
súťaže zapojí, zašle najviac 3 ví-
ťazné práce z tzv. školského kola 
v termíne do 30.11.2009. Výstava 
zaslaných  výtvarných  prác  bude 
následne  inštalovaná  v  priesto-

roch Podduklianskeho osvetové-
ho strediska vo Svidníku,  termín 
bude  zverejnený  v  regionálnych 
novinách  a  na  webovej  stránke 
mesta Svidník  a Stropkov. Auto-
ri  najzaujímavejších  prác  budú 
ocenení. 

Výtvarné  práce  je  potrebné 
poslať  alebo  osobne  doručiť  na 
Oddelenie zdravotnej výchovy Re-
gionálneho  úradu  verejného  zdra-
votníctva,  ul.  Sovietskych  hrdinov 
79, 089 01 Svidník. 

OPZ RÚVZ Svidník

Helloween párty na ZŠ Hrnčiarskej
V podvečer jesenných prázdnin 

sa  na  ZŠ  Hrnčiarskej  ulici  po  pr-
výkrát uskutočnila halloween párty. 
Pre svojich spolužiakov ju zorgani-
zovali žiaci 8. ročníka v spolupráci 

s  pani  učiteľkou  Mgr.  Janou  Be-
reznou.  Pripravili  peknú  výzdobu, 
zabezpečili  všetko  potrebné  pre 
dobrú  zábavu.  Na  začiatku  žiaci 
vyrezávali  tekvice,  ktoré  im počas 
diskotéky  robili  spoločnosť.  Spo-

ločne  sa  pokúsili  vyvolať  ducha 
Michaela Jacksona a hoci sa im 
to nepodarilo, tajuplné čaro večera 
pokračovalo  „Strašidelnou  cestou 
po  škole“.  Podľa  ohlasov  väčšiny 

zúčastnených  sa  párty  vydarila 
a  každý  si  na  prázdniny  odniesol 
pekný zážitok, za čo patrí uznanie 
ôsmakom, ktorí svoje organizačné 
povinnosti zvládli vynikajúco už nie 
prvýkrát.
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POĎAKOVANIE SPONZOROM
Dňa 6. novembra 2009 sa uskutoč-

nila slávnostná akadémia pri príležitosti 
60. výročia vzniku Gymnázia v Stropko-
ve. Riaditeľstvo školy touto cestou ďa-
kuje uvedeným sponzorom za dôstojný 
priebeh osláv.

Mgr. Bibiána Obrimčáková, štátna 
tajomníčka MŠ SR, Zdenka Kukanová 
– Občianske združenie Sovička, Rodi-
čovské združenie Gymnázia v Strop-
kove, VANAPO, s.r.o. Svidník, OBAL 
SERVIS Košice – Ing. Jozef Kunc, Pe-
káreň Šandal, Coltsun – Consult s.r.o., 

A–com, Lekáreň Galenos, TIMOBTEL, 
LESKOM, s.r.o., BUPO, JODO, Kve-
tinárstvo Amaryllis, Jaroslav Bajcura, 
MVDr. Peter Baraník, Marián Bedná-
rik, Ing. Ján Burák, Ing. Peter Durkaj, 
Ján Dzurjanin, Ing. Alojz Glinský, Ing. 
František Glinský, Ing. Vincent Ilečko, 
Mgr. Jaroslav Ivančo, Ing. Pavol Kačic, 
Štefan Kundrát, 

Jaroslav Mikula, Ing. Ladislav Paň-
ko, Ing. Jaroslav Prokopovič, Ing. Pavol 
Prokopovič, Jozef Staško
RNDr. Jaroslav Mikita, riaditeľ školy

Vyhlásenie OC KDH k priebehu volieb 
do orgánov VÚC PSK v okrese Stropkov

Priebeh  volieb  do  orgánov 
vyšších územných celkov v sobotu 
14. novembra bol na Slovensku po-
značený jednak slabšou účasťou vo-
ličov na voľbách, no predovšetkým 
bol poznačený nekalým kupovaním 
voličov  rómskej  menšiny.  Takéto 
formy  kupovania  voličov  zazname-
nali okrskové, obvodné komisie, ale 
aj ústredná volebná komisia.

Tieto  nelegálne  formy  kupova-
nia voličov sú trestným činom mare-
nia priebehu a výsledku volieb. Sú 
však ťažko dokázateľné, ale bezpo-
chyby sa tieto nelegálne skutky stali 
a ľudia to evidentne zaznamenali.

Je smutné a poľutovaniahodné, 
že  aj  v  našom  okrese  bolo  v  ma-
sívnej  miere  zaznamenané  kupo-
vanie  voličov  rómskej  populácie, 
predovšetkým  pri  voľbe  poslancov 
do  VÚC.  Za  odovzdaný  hlas  boli 
poskytované rôzne naturálie (drevo, 
chlieb,  saláma,  alkohol,  atď.),  ale 
aj určitá finančná čiastka vyplatená 
„na ruku“ s tým, že voliči mali vopred 
určené koho majú „zakrúžkovať“.

Je  verejným  tajomstvom, 
a v meste sa o tom veľa hovorí, že 
aj jeden z úspešných kandidátov na 
poslanca bol zvolený aj vďaka tejto 

nelegálnej forme kupovania voličov. 
Potvrdzujú  to  svojimi  vyjadreniami 
priamo  zainteresovaní  rómski  spo-
luobčania,  ktorí  húfne  chodili  voliť 
po zotmení vo večerných hodinách.

Potom  sa  nikto  nemôže  diviť, 
že pre  tohto „úspešného“ poslanca 
zvolenie  nie  je  prekvapením,  ale 
jednoznačným očakávaním.

Žiaľ,  mandát  takéhoto  poslan-
ca  je  od  začiatku  nedôveryhodný 
a  znehodnocuje  jeho  výkon  počas 
celého funkčného obdobia.

Každý slušný občan a volič by 
mal  takéto  nelegálne  praktiky  od-
súdiť,  pretože  v  budúcnosti  bude 
výsledkom  takejto  nekalej  súťaže 
to,  že  víťazmi  volieb  nebudú  naj-
lepší kandidáti, ale kandidáti, ktorí 
takto  „zainvestujú“  do  volieb  naj-
viac peňazí.

Vážení občania,
vyzývame Vás, všetkých voli-

čov, ako aj predstaviteľov politic-
kých strán, aby ste verejne odsúdili 
takéto praktiky. Je na nás všetkých, 
aby v budúcnosti o víťazoch volieb 
nerozhodovali peniaze at pokrivený 
charakter. 
Okresné centrum KDH Stropkov

Chcem sa poďakovať všetkým občanom, ktorí prišli  dňa 14.novembra 
2009 k volebným urnám a vyberali si s čestným úmyslom a z vlastného pre-
svedčenia  kandidátov  na  predsedu  a  poslancov  VUC.  Ďakujem  všetkým, 
ktorí mi prejavili dôveru a odovzdali mi svoj hlas. Blahoželám zvoleným po-
slancom a verím, že budú úspešne  reprezentovať náš okres v najbližších 
štyroch rokoch v zastupiteľstve samosprávneho kraja.

Ing. Jozef Šimko

Poďakovanie

Ďakujem všetkým sympatizantom, ktorí ma pod-
porili a voličom, ktorí mi dali svoj hlas vo voľbách do 
VÚC.

Vaša prejavená dôvera je pre mňa veľkou výzvou 
urobiť veľa dobrého pre rozvoj nášho mesta a okresu.

Ing. Milan Bzdil

Poďakovanie

Nižná Olšava má rýchly internet
Obecný  úrad  v  Nižnej  Olšave 

hľadal už dlhšie a pomerne intenzív-
ne, ako zrýchliť elektronickú komuni-
káciu  v  obci,  nakoľko  pripojenie  na 
báze  ISDN už pre potreby občanov 
a  taktiež podnikateľských subjektov, 
nepostačovalo. Technológia na báze 
DSL  bola  doposiaľ  pre  našu  obec 
nedosiahnuteľná.  Riešenie  sa  však 
napokon podarilo nájsť.

Spolupráca  obce  a  dodávate-
ľa  VOSPOL  s.r.o.  Svidník, 
ktorý  dodal  potrebné  tech-
nológie  na  šírenie  signálu 
na báze Wi-fi, priniesla svo-
je ovocie. V obci je už spus-
tená  testovacia prevádzka, 
kedy  si môžu  záujemcovia 
o  rýchly  internet  prísť  na 
obecný úrad fyzicky otesto-
vať rýchlosť a funkčnosť systému. 

Na to, aby bolo možné skúšobnú 
prevádzku zahájiť, bolo potrebné po-
staviť  stožiar,  na  ktorom sú umiest-
nené všetky potrebné zariadenia na 
prenos  signálu,  vrátane  napájania 
cez slnečný kolektor. Tak isto  je ho-
tový  a  funkčný  prijímač  na  streche 
obecného úradu. 

Známi  sú  už  prví  záujemcovia 
o  zapojenie  rýchleho  internetu,  kto-

rý už v najbližších dňoch budú môcť 
v teple domova byť spojení s celým 
svetom.  Najlacnejší,  a  medzi  zá-
kazníkmi  zatiaľ  najrozšírenejší,  je 
program s rýchlosťou 1024 kbit/s za 
11,28  €  s  DPH  čo  je  v  korunovom 
prepočte 340,- Sk mesačne. Všetky 
programy sú časovo a dátovo neob-
medzené, takže sa dajú využívať 24 
hodín denne bez toho, aby zákazníci, 
naši občania a podnikateľské subjek-

ty, zaplatili  korunu navyše. 
Jedno  rázový  zriaďovací 
poplatok,  v  ktorom  sú  za-
hrnuté potrebné zariadenia 
(router, Wi-fi anténa, káble, 
konzola a pod.) činí väčši-
nou 50 – 95,- € s DPH. Je 
to  individuálne  z  dôvodu 
rôznej  polohy  zákazníka 

voči vysielaču.
Treba  podotknúť,  že  sa  pamä-

talo  aj  na  susedné obce  či  je  to  už 
Vyšná  Olšava,  Miňovce  a  Turany 
nad  Ondavou,  kde  by  mohol  byť 
perspektívne  šírený  Wi-fi  signál  zo 
stožiara  v  Nižnej  Olšave.  Verím, 
že  naše  iniciatívy  boli  prospešné 
a  posúdiť  to  budú  môcť  všetci  pri-
pojení zákazníci.  Ing. Igor Madzin,

starosta obce Nižná Olšava

Výsledky 1. kola volieb predsedu 
PSK v okrese Stropkov

Prinášame vám podrobnejšie 
výsledky prvého kola volieb pred-
sedu PSK v našom okrese. V 52 
volebných  okrskoch  získal  naj-
vyšší počet súčasný župan Peter 
Chudík  (3095  hlasov).  Poradie 
na ďalších miestach bolo  nasle-
dujúce:  2.  Ján  Hudacký  846,  3. 
Pavel Hagyari 610, 4. Ľuba Krá-
ľová 127, 5. Radoslav Ščuka 63, 
6. Ján Bajus 58, 7. Ján Blaščák 
47,  8. Kvetoslava Supuková 26, 
9.  Milan  Kručay  21,  10.  Fedor 
Šandor 16. 

Výsledky volieb v jednot-
livých obciach a meste Strop-
kov: Baňa: P. Chudík 32, J. Hu-
dacký 6, P. Hagyari 4, Breznica: 
P. Chudík 95, J. Hudacký 41, P. 
Hagyari  17, Breznička: P. Chu-
dík 18, J. Hudacký 4, Ľ. Kráľová 
2, Brusnica: P. Chudík 60, J. Hu-
dacký 36, P. Hagyari 7, Bukovce: 
P. Chudík 140, J. Hudacký 14, P. 
Hagyari 9, Bystrá: P. Chudík 12, 
J. Hudacký 1, Bžany: P. Chudík 
26, P. Hagyari 3, J. Hudacký a Ľ. 
Kráľová po 2, Chotča: P. Chudík 
74, J. Hudacký 20, P. Hagyari 14, 
Duplín: P. Chudík 73, J. Hudac-
ký  34,  P.  Hagyari  8, Gribov: P. 
Chudík 77, J. Hudacký 4, P. Ha-
gyari 2, Havaj: P. Chudík 59,  J. 
Hudacký 10, P. Hagyari 8, Jaku-
šovce: P. Chudík  15,  J. Hudac-
ký 8, P. Hagyari 2, Kolbovce: P. 
Chudík  20,  P. Hagyari  6, J. Hu-
dacký 3, Korunková: P. Chudík 
15, J. Hudacký 13, Ľ. Kráľová 1, 
Kožuchovce: P.  Chudík  22,  J. 
Hudacký a P. Hagyari po 1, Kriš-
ľovce: P. Chudík 15, J. Hudacký 
1, Kručov: P. Chudík 30, P. Ha-
gyari 6, J. Hudacký 4, Krušinec: 
P. Chudík 22, J. Hudacký 17, P. 

Hagyari 8, Lomné: P. Chudík 53, 
J. Hudacký 11, P. Hagyari 9, Ma-
kovce: P. Chudík 29, J. Hudacký 
3, J. Blaščák 3, Malá Poľana: P. 
Chudík 44, J. Hudacký 6, P. Ha-
gyari  2, Miková: P.  Chudík  35, 
P. Hagyari a R. Ščuka po 4, Mi-
ňovce: P. Chudík 57,  J. Hudac-
ký  18,  P.  Hagyari  6, Mrázovce: 
P. Chudík 11, R. Ščuka 1, Nižná 
Olšava: P. Chudík 88, P. Hagya-
ri 10, J. Hudacký 7, Olšavka: P. 
Chudík  26,  P. Hagyari  9, J. Hu-
dacký 5, Potôčky: P. Chudík 21, 
Potoky: P. Chudík 33, P. Hagyari 
2, J. Hudacký 1, Solník: P. Chu-
dík 17, P. Hagyari 1, Staškovce: 
P. Chudík 60,  J. Hudacký 11, Ľ. 
Kráľová  3,  Šandal:  P.  Chudík 
35, J. Hudacký 11, P. Hagyari 5, 
Tisinec: P. Chudík 72, J. Hudac-
ký 19, P. Hagyari 10, Tokajík: P. 
Chudík 22, J. Hudacký 3, Turany 
n./O.: P. Chudík 30,  J. Hudacký 
20, P. Hagyari 8, Varechovce: P. 
Chudík 44, J. Hudacký 7, P. Ha-
gyari  6, Veľkrop: P. Chudík  64, 
J. Hudacký 6, J. Bajus 3, Visla-
va: P. Chudík 59, J. Hudacký 7, 
P. Hagyari 2, Vladiča: P. Chudík 
25,  J.  Hudacký  5,  P.  Hagyari  3, 
Vojtovce: P.  Chudík  32,  P.  Ha-
gyari  6,  J.  Hádacký  3, Vyškov-
ce: P.  Chudík  48,  P.  Hagyari  5, 
J.  Blaščák  2, Vyšná Olšava: P. 
Chudík  124,  J.  Hudacký  16,  P. 
Hagyari  a  R.  Ščuka  po  9, Vyš-
ný Hrabovec: P.  Chudík  56,  P. 
Hagyari 9, J. Hudacký 7. Mesto 
Stropkov: 1. P. Chudík 1205, 2. 
J.  Hudacký  462,  3.  P.  Hagyari 
403, 4. Ľ. Kráľová 60, 5. R. Ščuka 
27, 6. J. Blaščák 24, 7. J. Bajus 
22,  8.  K.  Supuková  14,  9.  M. 
Kručay 10, 10. F. Šandor 8.  -np-
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Dňa  13.  11.  2009  bola  zarybnená  Vodná  nádrž  Stropkov  trojročným 
kaprom rybničným (K3) s celkovou hmotnosťou 2 500 kg.

Z dôvodu zarybnenia je zakázaný lov kapra v dňoch od 13. 11. 2009 
do 26. 11. 2009.

Upozorňujeme, že v zmysle §17 ods. 11 vyhlášky, v období zákazu nie je 
možné loviť vysadzovaný druh rýb, t.j. nie je možné vykonávať spôsob lovu 
vedúci k uloveniu kapra rybničného. Z tohto dôvodu je možné na VN Strop-
kov loviť v období od 13. 11. 2009 do 26. 11. 2009 len na rybku alebo prívlač, 
resp. loviť nástrahové rybky čereňom.

Lov kapra je povolený od 27. 11. 2009.
V záujme ochrany, najmä vysadených rýb bude zintenzívnená 

činnosť rybárskej stráže na vodných plochách v obhospodarovaní 
MO SRZ Stropkov.

Okienko
Miestnej organizácie Slovenského rybárskeho zväzu Stropkov

*************** Informácie pre členov MO SRZ STROPKOV ***************

S pozdravom Petrov zdar                     Výbor MO SRZ

V Krišľovciach slávnostne posvätili obecné symboly
V  poslednú  októbrovú  nedeľu 

mala  malebná  obec  Krišľovce  srd-
ce  otvorené  dokorán,  aby  sa  stala 
príbytkom  či miestom  ,  kde  sa  zišli 
nielen obyvatelia obce, ale aj rodáci 
a milí hostia na slávnosti posvätenia 
a uvedenia do života obecných sym-
bolov obce v gréckokatolíckom chrá-
me Sv. apoštolov Petra a Pavla.

Počas slávnostnej  liturgie, ktorú 
sprevádzal Chrámový zbor sv. Cyri-
la  a  Metoda  zo  Stropkova,  posvätil 
správca farnosti ICLic. Miloš Galajda 
obecné symboly Krišľoviec; erb, zá-
stavu a pečatidlo.

Starostka  obce  Monika  Doviča-
ková vo svojom slávnostnom prího-
vore pripomenula prítomným históriu 
ich malebnej obce a uviedla obecné 
symboly do užívania.

Tieto  obecné  symboly  boli 
schválené Heraldickou komisiou Mi-
nisterstva vnútra SR a sú evidované 
v  heraldickom  registri  Slovenskej 
republiky.  Ideovo  ich  navrhol  Prof. 
PhDr. Peter Kónya a graficky návrh 
spracovala Firma LIM PO, s.r.o. Pre-
šov.

V obecných symboloch sa odzr-
kadľujú pracovné činnosti obyvateľov 
obce, ich sny a túžby, ich skromnosť 
a viera.

Erb obce tvorí:
V modrom poli štítu na zelenom 

kopci  zlatý  –  žltý-  strom. Na  pravej 
strane  od  stromu  kolmo  položený 
strieborný  –  biely  -  svätopeterský 
kľúč, na ľavo taktiež kolmo striebor-

ný - biely – meč svätého Pavla.
História obce siaha do dávneho 

15.  storočia,  keď  kráľ  Matej  v  roku 
1465 poveril Budínsku kapitulu, aby 
uviedla  šľachtica  Jána  z  Perína, 
správcu  kráľovských  čašníkov,  do 
vlastníctva panstva Stropkov. Budín-
ska kapitula ešte v tom roku potvrdila 
uvedenie a v listine je prvý zachova-
ný zápis o dedine Krišľovce. Dedina 
je zapísaná pod maďarským názvom 
v  zmysle  Krišlova  Poruba.  Z  neho 
je  zrejmé,  že  sídlisko  založil  šoltýs 
s poddanými podľa zákupného prá-
va. Krišľovce sa nevyskytujú v listine 
z roku 1454 o stropkovskom panstve 
a  vtedajších  dedinách  zaiste  preto, 
lebo vtedy ešte nejestvovali. Na zá-
klade  uvedených  skutočností  vznik 
obce spadá medzi roky 1454 a 1465. 
Boli  najmladšou dedinou v  tamojšej 
doline  a  jej  názov bol  odvodený od 
mena či prezývky šoltýsa.

Krišľovce boli v 15. až 17. storočí 
majetkovou súčasťou stropkovského 
panstva. Urbáre stropkovského pan-
stva z rokov 1557 a 1567 potvrdzujú, 
že  v  Krišľovciach  hospodáril  šoltýs 
a valašské, rusínske poddanské do-
mácnosti. Sídlisko malo v roku 1600 
obývaných päť poddanských domov 
a možno aj dom šoltýsa. Začiatkom 
17. storočia poddaní dedinu opustili 
alebo vymreli. V období  rokov 1610 
až  1620  tu  poddaní  nebývali.  Noví 
prisťahovalci sa tu opäť usadili okolo 
roku 1625.

Krišľovce  boli  aj  na  prelome 

17.  a  18.  storočia  malou  dedinou. 
V rokoch 1715 a 1720 tu žila postupne 
jedna a dve sedliacke domácnosti.

V  roku  1828  tu  bolo  17  domov 
a až 129 obyvateľov, čo je aj najvyšší 
počet v jej doterajšej histórii. V roku 
1900 tu žilo už iba 72 obyvateľov.

Život  obyvateľov  obce  bol 
v predvojnových rokoch ťažký a bied-
ny, ale aj napriek tomu sa snažili žiť 
podľa Božích prikázaní a v roku 1907 
si postavili zvonicu, ktorá symbolizo-
vala chrám, ktorý tu nebol.

Počas  I.  svetovej  vojny  muži 
z dediny museli odísť na front a doma 
zostali  iba ženy, deti a starci. Ťažko 
museli  pracovať  na  svojich  poliach, 
aby uživili rodiny, nakoľko bol nedo-
statok potravín a veci dennej potreby. 
Vojna  a  príchod  rakúskouhorských 
a ruských vojsk do dediny v roku 
1915 spôsobili  škody na hnuteľnom 
i  nehnuteľnom  majetku  obyvateľov. 
Vojaci sa ubytovali po domoch, mali 
tu aj nemocnicu a brali si hlavne po-
traviny, ktorých bolo veľmi málo.

Po  vojne  sa  medzi  obyvateľmi 
rozšíril týfus. Súkromne hospodária-
cim našim ľuďom, ktorí vlastnili úzke 
políčka,  neúrodná  pôda  a  zastaralý 
spôsob  jej  obrábania  spôsobovali 
starosti, lebo nedokázali uživiť svoje 
rodiny. A tak sa mnohí muži rozhodli 
hľadať prácu po celej  republike, ale 
aj v Amerike a Kanade. V roku 1921 
sa  začalo  s  murovanou  výstavbou 
gréckokatolíckej  cerkvi,  ktorá  bola 
ukončená v roku 1922.

Druhá svetová vojna úplne spus-
tošila našu obec. V auguste 1944 sa 
v  našom  chotári  objavili  partizáni, 
ktorých naši  ľudia zásobovali  potra-
vinami.  V  septembri  prišli  do  obce 
Nemci, ktorí sa ubytovali po domoch 
a  brali  našim  krišľovčanom  všetko. 
24.  novembra  1944  bola  vyhlásená 
povinná  evakuácia  našich  obča-
nov, ktorí museli opustiť svoje domy 
a  odišli  do  určených  obcí  giraltov-
ského, prešovského a sabinovského 
okresu. Nemci potom obec podpálili. 
Zhoreli  všetky  domy  v  Krišľovciach 
okrem dvoch,  ktorých majiteľmi  boli 
Štefan Prochyra a Konár. 27. novem-
bra  bola  obec  oslobodená  vojakmi 
1. československého zboru.

Po návrate našich obyvateľov do 
spálenej obce v decembri 1944 na-

stali pre nich veľmi zlé časy. Nemali 
kde  bývať,  nemali  čo  jesť,  obliecť, 
obuť.  Od  organizácie  UNRRA  do-
stávali stravu, oblečenie a postupne 
začali s novou výstavbou dediny.

Povojnové roky boli veľmi ťažké. 
V 1954  roku začala výstavba  rodin-
ných  domov  s  finančnou  podporou 
štátu.  V  roku  1968  sa  začalo  s  vý-
stavbou  zničenej  gréckokatolíckej 
cerkvi,  ktorá  bola  dokončená  a  po-
svätená v  roku 1974. Z roka na rok 
sa  obec  modernizovala.  Elektrický 
prúd bol do Krišľoviec zavedený 20. 
augusta  1960.  Neskoršie  bol  vybu-
dovaný  miestny  rozhlas  a  verejné 
osvetlenie.  Štátna  cesta  do  obce 
bola vybudovaná v roku 1963 a vtedy 
začal premávať aj po prvýkrát štátny 
autobus. Obyvatelia obce si svojpo-
mocne  oplotili  cintorín,  vybudovali 
k nemu aj prístupovú cestu, upravili 
miestny potok, okolie cintorína a cer-
kvi. Až v rokoch 1972 – 73 začala ko-
lektivizácia v obci a  tak nastal zlom 
aj v hospodárení poľnohospodárskej 
výroby. Pre potreby obce sa odkúpil 
súkromný  dom  Michala  Dovičáka, 
kde sa dnes nachádza obecný úrad 
a  kultúrny  dom.  V  roku  1980  bola 
vybudovaná požiarna zbrojnica a za-
kúpená  aj  požiarna  technika.  Nový 
zvon  v  obci  pred 10.  rokmi  posvätil 
15.  septembra  1999  vtedajší  gene-
rálny vikár Mgr. Ján Závadský. 

Roky letia. Čas sa zastaviť nedá 
a  história  obce  pokračuje.  Píšu  ju 
svojimi činmi všetci obyvatelia obce, 
lebo každý z nich má v sebe príbeh 
svojho života.“

V popoludňajších hodinách osla-
vy pokračovali v kultúrnom dome, kde 
bola otvorená výstava fotografií pod 
názvom  Zo  života  našej  obce  .  Pri 
príležitosti Mesiaca úcty k starším sa 
pani  starostka  prihovorila  seniórom 
obce  a  odovzdala  im  upomienkové 
darčeky.  Zároveň  sa  poďakovala  aj 
všetkým  sponzorom  a  obyvateľom 
obce, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom 
pričinili o dôstojné oslavy v ich obci. 
V  kultúrnom  programe  vystúpil  FS 
Stropkovčan a sestry Bučkové z Gri-
bova v doprovode p. Ďuka. Veľmi prí-
jemnú atmosféru v  kultúrnom dome 
vytvorili nie  len obyvatelia obce, ale 
aj rodáci a pozvaní hostia. 

Obec Krišľovce
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Minister zahraničných vecí Miroslav Lajčák na besede s gymnazistami
Je  zvláštny  pocit  byť  v  bez-

prostrednej  blízkosti  človeka,  kto-
rý  pred  niekoľkými  dňami  rokoval 
so  svojimi  partnermi  v  New  Yorku 
a  včera  sa  vrátil  z  pracovnej  náv-
števy  v  Japonsku,  nedávno  svojim 
diplomatickým  úsilím  urovnával  vý-
bušnú  situáciu  na  Balkáne...  Jed-
ným  z  mála  ľudí,  ktorí  majú  takúto 
pracovnú náplň  je  post ministra  za-
hraničných  vecí.  Práve  toho  člena 
vlády  Slovenskej  republiky, ministra 
zahraničných vecí Miroslava Lajčáka 
privítal  v piatok 13. novembra 2009 
v  predpoludňajších  hodinách  na 
stropkovskom gymnáziu jeho riaditeľ 
RNDr. Jaroslav Mikita. 

Po  krátkom  prijatí  v  kancelárii 
riaditeľa sa pán minister v sprievode 
svojho hovorcu Petra Stana a primá-
tora mesta MUDr. Petra Obrimčáka 
vybral do priestorov školskej klubov-
ne, kde ho čakala stovka študentov 
vyšších ročníkov.

Na úvod  sa minister  Lajčák pri-
hovoril k mládeži zaujímavým porov-
naním veku sedemnásťročného mla-
dého  človeka  s  vekom  Slovenskej 
republiky. Zdôraznil vysokú kultúrnosť 
a  relatívnu bezproblémovosť  vzniku 
Slovenskej republiky 1. 1. 1993 v po-

rovnaní s komplikovaným rozpadom 
bývalého  Sovietskeho  zväzu  a  naj-
mä s krvavým rozpadom bývalej Ju-
hoslávie. Tým si Slovensko vo svete 
získalo prvé dobré body. 

Tak  ako  človek,  aj  naša  krajina 
sa najprv  chcela  postarať  o  vlastnú 
bezpečnosť  a  ekonomickú  stabilitu. 
Všetky  snahy  uspokojiť  tieto  exis-
tenčné  potreby  viedli  k  snahe  stať 
sa  členom  elitného  ekonomického 

klubu  zvaného  Európska  únia,  ako 
aj byť členom NATO. Minister sa za-
oberal najmä dôležitosťou ratifikácie 
Lisabonskej  zmluvy,  ktorá  by  mala 
urýchliť  a  zefektívniť  činnosť  celej 
únie.  Vyzdvihol  dôležitosť  práce  Vi-
segrádskej štvorky.

Nevyhol sa ani dvom hlavným 
témam,  ktoré  v  súčasnosti  rieši 
NATO  –  otázke Afganistanu  a  zno-
vudefinovania  vlastnej  identity  tejto 

vojenskej aliancie. 
Na záver svojho príhovoru minis-

ter Lajčák poznamenal, že hoci náš 
štát ešte nedosiahol svoj vek plnole-
tosti, sme tam, kde sme stále chceli 
byť  a nie  je  potreba  riešiť  základné 
existenčné otázky.

Potom  sa  rozvinula  zaujíma-
vá  beseda. Riešila  sa  otázka  Írska, 
ktoré  medzi  poslednými  ratifikovalo 
Lisabonskú  zmluvu.  Minister  reálne 
a  farbisto  vykreslil  situáciu  vo  vzťa-
hoch  medzi  Slovenskom  a  Maďar-
skom a nevyhol sa ani téme spornej 
návštevy  maďarského  prezidenta 
v Komárne. Vyjadril  radosť s nášho 
postupu na MS vo futbale.

Medzi poslednými odznela otáz-
ka, čo dobré by minister implantoval 
z bývalého socialistického režimu do 
dnešných  dní.  Ministrova  odpoveď 
bola:  pokoru,  úctu  a  rešpektovanie 
dohodnutých pravidiel. 

Po ukončení besedy nasledova-
la autogramiáda a spoločné fotogra-
fovanie.

Na záver stretnutia pán minister 
venoval  niekoľko  slov  do  školskej 
kroniky a po rozlúčke s vedením ško-
ly spolu so svojimi hostiteľmi odišiel.

-sc-

Matica slovenská a my
V tomto a nasledujúcich číslach Stropkovského Spektra pozorný čitateľ 

nájde zaujímavé dobové  i súčasné  informácie o vzniku a pôsobení Matice 
slovenskej  v Uhorsku,  na Slovensku  a  od  tridsiatych  rokov minulého  sto-
ročia aj v Stropkove. Cieľom pripravovanej série článkov  je uviesť čitateľa 
zaťaženého informáciami súčasného pretechnizovaného a kozmopolitného 
sveta do sveta nie až  tak dávnej histórie najdôležitejšej národnej kultúrnej 
inštitúcie. Pri čítaní týchto riadkov si snáď uvedomíme dôležitosť svojich slo-
venských koreňov a svoje miesto v tomto národe. Autor týchto riadkov vyjad-
ruje nádej, že každý z nás nájde opodstatnenie a potrebu existencie Matice 
a práce jej členov – matičiarov.

Matice v Európe 19. storočia
Matica je pôvodom srbské slovo 

a  znamená  žriedlo,  prameň,  ale  aj 
včelí úľ. Tento symbol v sebe nesie 
posolstvo,  aby  každý  matičiar  pri-
spieval do národnej kultúry  tak, ako 
to robia včely pri znášaní medu. 

Matice  ako  kultúrne  spolky  sú 
f e n o m é n o m 
slovanských ná-
rodov,  u  iných 
národov nema-
jú  obdoby.  Ich 
prevažná  časť 
vznikla v mno-
h o n á r o d n o m 
rakúskom moc-
nárstve.  Boli 
spolkami  utláča-
ných  národov, 
a preto  ich hlav-
ná  úloha  bola 
národnoobran-
ná.  Zároveň  sa 
zaslúžili o rozvoj 
národnej kultúry, 
literatúry,  vedy, 
vydavateľskej 
činnosti.  Mnohé  museli  vyriešiť  ja-
zykovú otázku – utvorenie spisovnej 
reči, pravopisné reformy a pod., ktoré 
boli rozhodujúce pre utváranie a zjed-

nocovanie národných spoločenstiev.
Slovanské matice vznikali v prie-

behu dlhšieho obdobia. Prvá – Mati-
ca srbská vznikla v roku 1826, po nej 
v  roku  1831  vznikla  Matica  česká. 
Matica  ilýrska  vznikla  v  roku  1842 
a  v  roku  1874  ju  premenovali  na 

Maticu  chorvát-
sku. Prvý spolok 
utvorený  mimo 
Rakúskej  ríše 
bola  Matica  lu-
žickosrbská  za-
ložená v Budyší-
ne v  roku 1847. 
V monarchii po-
tom  nasledovali 
Matica haličsko-
ruská  vo  Ľvove 
(1848?),  Ma-
tica  moravská 
(1849)  a Matica 
d a l m a t í n s k a 
v Zadare (1861). 
Jubilejný  rok  ti-
síceho  výročia 
príchodu  uči-

teľov  Slovanov  sv.  Cyrila  a Metoda 
ovplyvnil  vznik  Matice  slovenskej 
(1863)  a  Matice  slovinskej  (1864). 
Možno  spomenúť  aj  Maticu  poľskú 

i Maticu  bulharskú. Niektoré matice 
po získaní národnej slobody zanikli, 
iné  v  zmenených  podmienkach  pô-
sobia i dnes.

Fenomén slovanských matíc mal 
isté všeobecné prvky – spoločné pre 
všetky matice a špecifické – pre  tú-
ktorú maticu.  K  spoločným  znakom 
patrilo to, že išlo o kultúrne a národ-
no-vydavateľské spolky, pričom k tej-
to úlohe si jednotlivé matice priberali 
iné úlohy podľa podmienok a potrieb 
jednotlivých národov. Najširšie zame-
ranie zo všetkých slovanských matíc 
mala Matica slovenská, Vyplývalo to 
zo skutočnosti, že bola nielen prvým, 
ale i jediným celoslovenským kul-

túrnym  spolkom.  Plnila  mnoho  rôz-
norodých  úloh.  Zjednotila  Slovákov 
rozdelených náboženstvom, utvorila 
prvá vedecký spolok, vydávala prvý 
po slovensky písaný vedecký časo-
pis, utvorila prvé slovenské múzeum. 
Organizáciou  členstva  pokryla  celé 
Slovensko,  zaslúžila  sa  o  jazykové 
zjednotenie  Slovákov,  nadväzova-
ním stykov so zahraničnými spolka-
mi  plnila  aj  národno-reprezentačnú 
úlohu. Mala  najväčšiu  vydavateľskú 
činnosť.

(pokračovanie v budúcom čísle)
Podľa publikácie M. Eliáša – Š. 

Haviara  Zlatá  kniha  Matice  sloven-
skej spracoval -sc-

Výsledky „Študentskej kvapky krvi 2009“
Od vyhlásenia akcie SČK „Študentská kvapka krvi“ sa v našom ÚzS SČK 

uskutočnili  4 odbery krvi,  ktoré sa  realizovali  cestou NTS Prešov v meste 
Stropkov a na HTO vo Svidníku. 
Dátum Počet Počet Počet Odberná
 darcov odberov prvodarcov jednotka
4. 11. 2009  40  39  4  NTS Prešov
4. 11. 2009  24  23  1  HTO Svidník
11. 11. 2009  13  12  0  HTO Svidník
Spolu:  77  74  5
18. 11. 2009  12  12  1  HTO Svidník
Celkom  89  86  6

Dňa 4. 11. 2009 sa v aule Nemocnice arm. gen. L. Svobodu uskutoč-
nil Workshop pre  študentov  stredných škôl,  ktorý  viedla primárka HTO vo 
Svidníku  MUDr.  Erika  Hnatová.  Tohto Workshopu  sa  zúčastnilo  okolo  60 
študentov.

Počas ŠKK bolo celkom 86 odberov krvi, čo je uspokojujúce a to preto, 
že v mesiaci októbri sa konala  „Duklianska kvapka krvi“, kde krv darovalo 
89 BDK. 

Do  tejto akcie sme zapojili aj  lokálne média –  týždenníky Stropkovské 
spektrum, Podduklianske novinky a DUKLA, ktoré týždenne uverejňujú z tej-
to akcie darcov krvi.

Chceme sa týmto poďakovať všetkým darcom krvi, ktorí sa do tejto kam-
pane  zapojili  a  svojou  krvou pomohli  nášmu zdravotníctvu aj  tým,  ktorí  ju 
v týchto chvíľach najviac potrebujú.  Ing. Karol Kalinák, riaditeľ ÚzS SČK
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Gabriel García 
Márquez

ZLÁ HODINA
V  tvorbe 

k o l umb i j s k é -
ho prozaika 
Gabríela  Gar-
ciu Márqueza 
predstavuje  ro-
mán  Zlá  hodina 

(1962) názorné svedectvo o au-
torových  hľadačských  úsiliach 
pred vydaním svetoznámeho ro-
mána Sto  rokov  samoty  (1967). 
Ústrednou  témou  Zlej  hodiny  je 
násilie  vytvárajúce  zadúšajú-
cu  atmosféru  strachu  a  neistoty 
v  kolumbijskom  mestečku  na 
karibskom  pobreží.  Bezohľad-
ným vykonávateľom zvrchovanej 
vlády  je  miestny  starosta,  typ 
prešibaného a prospechárskeho 
kreola,  jedného  z  nespočetných 
latinskoamerických  vidieckych 
diktátorov,  ktorí  sa opierajú o  ti-
chý  súhlas  latifundistov  a  prie-
kopníkov. Apely miestneho farára 
na  dodržiavanie  mravných  prin-
cípov vyznievajú formálne. Popri 
holičovi,  zubárovi  a  zákerne  za-
vraždenom  pesničkárovi,  ktorí 
majú odvahu kritizovať prechma-
ty, hlavnou zbraňou anonymných 
odporcov  totalitného  režimu  sú 
hanopisy,  čo  tajne  vylepujú  na 
mestské brány.
Guy des Cars
JASNOVIDKA

Jasnovidec-
tvo  -  cesta  ne-
známa,  tajupl-
ná,  plná  záhad. 
Po  takej  nás 
vedie populár-
ny  francúzsky 
prozaik Guy des 
Cars  (1911  -  1993)  vo  svojom 
úspešnom  románe  Jasnovidka, 
v  príbehu  „ženy,  ktorá  toho  ve-
dela priveľa“. Veď kto  z nás as-
poň raz v živote nezatúžil poznať 
svoj  osud,  kto  nepozná  príjem-
né  zimomriavky,  keď  sa  hovorí 
o  jeho  budúcnosti  či  minulosti? 
Krištáľová  guľa,  karty,  kávová 
usadenina... Z toho všetkého vie 
čítať  šarmantná  Parížanka  ma-
dam  Nadia,  potomkyňa  ruských 
emigrantov. Tentoraz  však  svoje 
výnimočné  schopnosti  používa 
sebecky - usiluje sa zasiahnuť do 
zložitej  špionážnej  hry  tak,  aby 
opäť získala lásku muža, ktorého 
nikdy  neprestala  milovať.  Karty, 
ktoré vykladá svojej zákazníčke, 
v skutočnosti sokyni v láske, však 
neklamú, no jasnovidka už nevy-
stupuje ako nezúčastnená radky-
ňa a pokriví  ich posolstvo. Dúfa, 
že tak získa všetko, po čom túži. 
Lenže osud sa dá predpovedať, 
nie však ovplyvniť. A vedieť prive-
ľa nemusí vždy prinášať šťastie.

Rubrika pripravená v spolupráci
s kníhkupectvom HVIEZDOSLAV

odrazu po príchode na 100%. Hoci seminár sa začal neskôr, pre-
tože záujemcovia stále dochádzali, všetci mali výbornú náladu, 
pretože už videli Vladimíra. Vladimír vyzeral dosť uvoľnene, a pri 
komunikácii s nim nikto nemal problém. Možno to bolo jeho profe-
sionalitou, ale skôr by som povedal, že je to ľudskosťou a otvore-
nosťou Slovanov. Napriek mojim predčasným obávam z veľkého 
počtu zúčastnených, som bol prekvapený, aké nové pocity som 
zistil pri práci v dave, najmä keď sme sa mali presúvať po zemi 
so zatvorenými očami, plazením, kotúľmi. Pri pohľade to vyzeralo 
ako hadie hniezdo. Hala bola presklenná, a náhodní okoloidúci 
asi nechápali čo sa deje. Hlavnou úlohou počas celého semináru 
bolo byť stále uvoľneným v hocijakej situácii. A uvoľneniu pomá-
halo správne dýchanie, na ktoré nás stále Vladimír upozorňoval. 
Občas pri cvičeniach boli okamihy, pri ktorých asi každý myslel 
čo tu vlastne robí, a prečo to robí, v hlave prebiehali rôzne myš-
lienky, chcelo sa vzdať, ale dýchaním každý sa snažil vydržať čo 
najviac a prekonať vlastné možnosti. 

Ubytovaní sme boli v telocvični. A fakt my Slováci, sme sa 
cítili ako v centre Európy. Pri našich nohách spali Bulhari, Chor-
váti, trochu viac doľava Taliani, sprava Nemci, nad hlavami 
Francúzi. Zoznamovali sme sa v angličtine, ale keď sme počuli 
mena Boris, Peter,  Ivan, Kajá bolo odrazu  jasne že chalani  sú 
Slovania, boli z Chorvátska. Ale aj  tak, aby sme sa dorozumeli 
medzi sebou, zvolili sme angličtinu. Voľný čas sme využívali na 
zapísanie poznámok, a krátkych výletov po Berne.

S Vladimírom sme našli odrazu spoločnú  reč, nie  iba kvô-
li  ruštine, pretože on perfektne  rozprava aj v angličtine, ale asi 
kvôli tomu, že sme boli príliš otravní a stále počas prestávok mu 
dávali otázky, na ktoré on rád odpovedal. Na konci seminára Vla-
dimír ukazoval ako môžeme dávkovať silu úderu, samozrejme že 
najlepšie sa to darilo jemu, pretože na to je potrebné dosť veľa 
skúseností, aby ste úderom človeku neublížili, ale dali mu mož-
nosť rozmyslieť svoje zámery. Vladimír vybral mňa a s láskou 
ma mlátil pri obrane, keď som chcel na neho zaútočiť s nožom. 
Pocítil  som  rôzne  údery, 
s  rôznou  intenzitou,  a  fakt 
som cítil údery, ktoré u mňa 
vyvolávali  smiech,  nezáu-
jem  postaviť  sa  zo  zeme, 
čo nepomáhalo  lebo Vladi-
mír ma z nej rýchlo postavil 
údermi  nohami,  videl  som 
hviezdičky,  ale  po  každom 
údere som už nemal žiadnu 
chuť pokračovať ďalej. Cítil 
som ako údery prenikajú do tela, hlavy, ale pritom som aj cítil, že 
oni neubližujú, čo bolo pre mňa nové. 

Nie  je  to  ľahké opísať  všetky  pocity  a  nove  skúsenosti  zo 
seminára, ale cvičenci v CVČ sa už môžu tešiť na moje tréningy. 
Samozrejme, že nebudú to mať také ako som zažil na seminári, 
ale nové pocity určite zažijú.

Módny návrhár
Na mesiac Október bola vyhlásená téma – Školská taška. 

Teší nás, že sa vám táto téma páčila, a že ste sa do tejto výtvar-
no- návrhárskej súťaže zapojili. 

Najkrajšie práce sme odmenili vecnými cenami a výhercom 
srdečne gratulujeme!

Vyhodnotenie najlepších módnych návrhárov:
I. kategória: 1.-5. ročník: 1. miesto: Veronika Stašová - 

ZŠ Kolbovce, 2. miesto: Martina Baranová - ŠKD II. oddelenie 
Hrnčiarska, 3. miesto: Katarína Marcinová  - ŠKD  I. oddelenie 
Hrnčiarska, 3. miesto: Lívia Duca-
rová - ZŠ Chotča.

II. kategória: 6. -9. ročník: 1. 
miesto: Patrik Čonka - ZŠ Kolbov-
ce, 2. miesto: Petra Bučková - ZŠ 
Bukovce, 3. miesto: Michaela Hut-
ňanová - ZŠ Mlynská

Už  teraz  sa  tešíme  na  Vaše 
módne návrhy na tému: „Mikulášsky kostým“.

Obvodné kolo olympiády zo slovenského jazyka a literatúry
ABC  CVČ  v  Stropkove  4. novembra 2009  uskutočnilo 

obvodné kolo olympiády zo slovenského jazyka a literatú-
ry. V priestoroch ABC CVČ sa stretli  žiaci ôsmych a deviatych 
ročníkov z 8 základných škôl a osemročného gymnázia z dvoch 
okresov Stropkov a Medzilaborce. Svoje sily si zmerali vo vedo-
mostiach zo slovenského  jazyka a  literatúry. Súťaž sa skladala 
z troch častí: vypracovania testu, písomnej – transformácie 
textu a ústnej – ukážky rétoriky. Výkony súťažiacich hodnotila 

porota v zložení: Mgr. Vie-
ra  Poláková,  ZŠ  Mlynská 
Stropkov, Mgr. Tatiana So-
lejová,  ZŠ  Konštantínova 
Stropkov a PaedDr. Emília 
Kocanová, ZŠ Komenské-
ho Medzilaborce. 

Poradie najlepších 
súťažiacich: 1.  miesto: 
Kristína Hriseňková - ZŠ 
Komenského  Medzilabor-

ce,  2. miesto: Natália Miklošová  -  ZŠ s MŠ Havaj,  3. miesto: 
Nikoleta Lukáčová - ZŠ s MŠ Havaj.

Podujatia
1.11. - 30.11. Zábavný inter-

net (od 9.00-18.00 hod.) - CVČ, 
1.11.- 30.11.  Premietanie  roz-
právok  a  filmov  (od  9.00-16.00 
hod.)  –  CVČ,  23.11.  Dopravný 

kvíz - dopoludnie s deťmi z DDBM – CVČ, 24.11. Rozprávkové 
kino pre MŠ – CVČ, 26.11. Beseda s  lekárom pre ZŠ – CVČ, 
30.11.  Okresná  korešpondenčná  súťaž  -  „Operená  krása“  – 
CVČ,  30.11.  Okresná  korešpondenčná  súťaž  -  „Veselé  farbič-
ky“ – CVČ, 30.11. Okresná výtvarná súťaž pre ZŠ - „Mikulášska 
čižma“ – CVČ, 30.11. Módny návrhár – korešpondenčná súťaž, 
téma „Mikulášsky kostým“ – CVČ, 30.11. Poštová známka - ko-
rešpondenčná súťaž, téma „Mladý spisovateľ“ - CVČ

Výstavy
1.11.- 30.11. Veselé farbičky, téma: „Košík s ovocím“ – CVČ, 

1.11.- 30.11. Módny návrhár, téma: „Školská taška“ – CVČ, 1.11.-
30.11. Poštová známka, téma: „Lesné plody“ – CVČ, 1.11.-30.11. 
Mladý spisovateľ - CVČ

Drogová závislosť mládeže - beseda
Dňa 12. 11. 2009 (štvrtok) sa v ABC CVČ konala beseda 

na veľmi aktuálnu tému: „Drogová závislosť mládeže“. Lekto-
rom bol PhDr. Zoltán Šafrán – psychológ. Účastníkmi boli žiaci 
9.  ročníkov zo ZŠ Mlynská s triednou učiteľkou Mgr. Marti-
nou Tomkovou. Na začiatku bol premietnutý film k  tejto  téme 

pod názvom: „Skok 
do raja“. Potom Dr. 
Šafran  začal  s  vý-
kladom,  kde  okrem 
iného  spomenul, 
že  najrozšírenejšou 
drogou  medzi  mlá-
dežou  je  spoločen-
sky  tolerovaná  dro-
ga  - alkohol. Čoraz 
viac mladých expe-
rimentuje  aj  s  ne-
legálnymi  drogami. 
Najčastejšou  zaká-

zanou drogou, po ktorej siahajú pri získavaní prvých skúseností, 
je marihuana. S výrazným odstupom za ňou nasledujú prchavé 
látky, tabletky spolu s alkoholom, hašiš, pervitín, extáza a huby. 

Alkohol ako spúšťač
„Čím  skôr  sa  mladý  človek  dostane  k  legálnym  drogám, 

ako sú cigarety a alkohol, tým skôr môže začať s ´ochutnávkou´ 
ilegálnych drog,“ spomenul Dr. Šafrán pri svojom výklade. Hoci 
nejde o pravidlo, súvislosť medzi skorým užívaním spoločensky 
tolerovaných a nezákonných drog existuje. S konzumáciou alko-
holických nápojov začínajú tínedžeri už v 14 rokoch. Podiel na 
tom majú aj rodičia, ktorí sami ponúknu deťom alkohol. K prvému 
kontaktu mladých s alkoholom dochádza najčastejšie v rodinách. 
Výnimkou nie sú ani šesťročné deti. Experimentovať s drogami 
začína mládež medzi 15. a 18. rokom.

Čudné dobrodružstvo
Prečo mladí ľudia siahajú po droge? Dr. Šafrán to zdôvodnil 

zvedavosťou, hľadaním dobrodružstva a tlakom partie. Upozor-
nil  tiež na negatívny vplyv konzumácie alkoholu alebo  fajčenia 
rodičov a s tým spojené riziko ľahšej dostupnosti. K hlavným prí-
činám možno zaradiť aj vysokú mieru  tolerancie voči alkoholu, 
neprimeraný tlak na mladých ľudí či mediálnu prezentáciu drog 
(marihuana, extáza) ako súčasti života kultúrnych vzorov. „Čím 
je  droga  tvrdšia,  tým  je  to  horšie  -  oklame mozog  a  obyčajné 
zážitky sa zrazu zdajú bezfarebné,“ dodal Dr. Šafrán.

Prvý kontakt – partia
Mladí  sa  k  nezákonným  drogám  dostanú  najčastejšie  za-

darmo  a  cez  kamarátov.  „Väčšina  klientov  centra  uvádza  ako 
miesto prvého kontaktu partiu,“ vysvetľoval Dr. Šafrán. Marihua-
nu či amfetamíny možno zohnať tiež na diskotékach, koncertoch 
a v baroch. Aj v  takých prípadoch však musí díler kupujúceho 
poznať.

Najčastejšie drogy, s ktorými mladí ľudia experimentujú 
pri získavaní prvých skúseností: marihuana (87,4 percenta), 
prchavé látky (4,2 percenta), tabletky spolu s alkoholom (2,6 per-
centa), hašiš  (1,6 percenta), pervitín a extáza (po 1 percenta), 
huby (0,5 percenta)

Žiaci z tejto besedy odchádzali zamyslení nad myšlienkou, 
čo  všetko môže  spôsobiť droga,  ako môže  zničiť  človeka,  ba 
dokonca môže zabiť. Je na nich, ako sa s tou myšlienkou po-
pasujú v živote.
SEBAOBRANA - medzinárodný seminár vo Švajčiarsku

Dňa 6. - 8. novembra 2009 som mal možnosť zúčastniť sa 
medzinárodného semináru Systemy pod vedením jedného z naj-
väčších jej predstaviteľov Vladimírom Vasilievym. Seminár sa 
uskutočnil v hlavnom meste Švajčiarska, v Berne. Organi-
zátorom bol Dragisha Jocic, ktorý je držiteľom 6 danú v Ajkide, 
a je hlavným inštruktorom Ajkido a Systemy v niekoľkých školách 
bojových umení nielen Švajčiarska, ale aj iných štátov Európy.

Semináru za tri dni sa zúčastnilo viac ako 120 ľudí z viac 
ako 15  štátov. Zo Slovenska  v Berne okrem mňa sa  zúčastnil 
Ing. Andrej Hriciga, ktorý cvičí Systemu v Bratislave. Napriek 
dlhej únavnej ceste osobným autom sme boli odhodlane cvičiť 
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nická ruka. Tel.: 0903 883 448. 
* Masérske služby. Tel.: 0911 431 922.
* Doučujem VŠ matematiku. Tel.: 742 

3213.
* Pripravím na psychologické testy. Tel.: 

0907 159 374.

Zateplenie budov, sadrokartóny,
stierky, omietky, výmena okien,
dlažby, obklady, podlahy, maľby,
bytové jadrá, chodníky, zámkove 

dlažby, všetko za super ceny
- rýchlo a kvalitne -

Tel.: 0908 344 443,
Tel.: 0907 555 098,
Tel.: 0907 535 862.

PREDÁM

* Predáme farebný TV Gran Prix, formát 
16:9, uhlopriečka 72 cm, strieborný, plne 
funkčný, 50,- EUR. Tel.: 0903 010 880.
* Predáme farebný TV OVP, PIP, formát 

16:9, uhlopriečka 72 cm, strieborný, plne 
funkčný, 120,- EUR. Dohoda možná. Tel.: 
0903 010 880.
* Predáme starší stavebný výťah. Už dáv-

no nepoužívaný. Asi nutná nejaká oprava, 
50,- EUR. Tel.: 0903 010 880.
* Predám palivové drevo. Tel.: 0918 418 407.
* Predám jatočnú ošípanú, cca 140 kg. 

Cena dohodou. Tel.: 0907 224 982.
* Predám kvalitné sušené huby 4l/25,- €. 

Tel.: 0908 377 137.
* Predám snowboard F2 + nové viazanie. 

Tel.: 0915 315 961.
* Predám veľkoobjemový strešný box 

Thule, vrátane priečnych nosníkov. Tel.: 
0905 340 880.
* Predám šteňatá Bigla. Tel.: 0907 023 019.
* Predám 8-týždňové prasatá, 50,- €. 

Tel.: 0944 339 448.

NEHNUTEĽNOSTI

* Predám 3-izbový byt v Stropkove. Tel.: 
0905 106 019.
* Predám 4-izbový byt v OV vo Svidníku. 

Tel.: 0918 031 319.
* Predám garáž. Cena dohodou. Tel.: 

0907 277 434.
* Predáme stavebný pozemok o výmere 

1725 m2 na Majeri za rómskymi bytovka-

OBČIANSKA INZERCIA
mi. Tel.: 053 451 0394.
* Predám 2-izb. byt v OV na ul. Matice 

Slovenskej. Tel.: 0907 460 875, 0918 155 
524.
* Predám pozemok (13 x 35 m) 4,5 á v 

záhradkárskej oblasti Pod hurou. Tel.: 
0905 340 880.
* Predám 2-izb. byt v OV na ul. Hlavnej. 

Tel.: 0918 812 350.
* Priestor na prenájom v centre. Tel.: 

0903 362 129.
* Predám tehlový 2-izbový byt na ul. 

Akad. Pavlova. Tel.: 0918 467 096.

AUTO-MOTO
* Predám FIAT BRAVA. Cena dohodou. 

Tel.: 0944 286 031.
* Predám Š-FAVORIT, r. v. 1994. Cena 

dohodou. Tel.: 0908 362 463.
* Predám elektróny 14 x 100, veľkosť 14. 

Tel.: 0915 315 961.
* Predám FORD FOCUS 1,8 TDi, r. v. 99 

a FORD ESCORT 1,8 TDi, r. v. 97. Možná 
výmena za Felíciu + doplatok. Tel.: 0905 
326 240. 

RÔZNE
* Máte finančnú krízu? Živnostníci, ste 

v dlhoch? Pomôžeme Vám. Tel.: 0904 
530 783.
* Zemné práce minibágrom, nákladná 

doprava do 2,5 t + vyklápačka a mecha-

Renovácia vaní
priamo u zákazníka.

Tel.: 0915 869 735, 0911 869 735

Predaj počítačov, notebookov
a príslušenstva.

Tel.: 0907 664 322, 0905 701 476.

Predaj náplní do laserových
a atramentových tlačiarní.

Tel.: 0907 664 322, 0905 701 476.

Výhodne od Vás odkúpime vašu nehnuteľnosť.
Platba v hotovosti.

Nám SNP – Stará pošta
1. poschodie

Tel., fax: 0905 106 019,  
054/479 5885, 0915 964 114, lureta@post.sk
* Ponúkame na predaj byty v Stropkove
• 1- izb. byt v centre mesta
• 3-izb. byt v OV

Všetky nehnuteľnosti, bytov a RD 
nájdete na www.lureta.sk, www.reality.
sk, topreality.sk

Lešenie - montáž, demontáž, nájom.
Tel.: 00421 904 124 644

Montáž strešných snehových zábran.
Tel.: 0905 480 575

LÍČENIE - svadby, stužkové,...
Tel.: 0918 069 460

Športbazár  predáva  lyže,  lyžiarky, 
snowboardy, korčule, značkové turi-
stické topánky,...
Tel.: 0902 409 109

Ponúkame prácu predavača/čky zábavnej pyrotechniky na december v na-
šich predajniach vo SVIDNÍKU, STROPKOVE a BARDEJOVE. Výhodné pla-
tové podmienky. Podmienky: vlastný telefón, zodpovednosť, bezúhonnosť.

Tel.: 0902 506 395

TV  kameraman  ponúka:  fotenie 
a nakrúcanie svadieb a stužkových.

Fotky zdarma.
Tel.: 0908 547 210

PRACOVNÉ PONUKY

* Prijmeme čašníka(čku). Tel.: 0911 067 777.

V Stropkove posledné voľné miesta v kurzoch:
• Opatrovateľstvo
• Nemecký jazyk pre opatrovateľov

+ pomoc pri zamestnaní sa v Rakúsku
Tel.: 0915 544 915, 0908 532 660, 052 772 5029, 

Penzión Nezábudka

POZOR!!!
Mimoriadna ponuka!!!
Vybrané obedové menu

za 1,99 €.
Tešíme sa na Vašu návštevu!

* Výcvik psov všetkých plemien. Tel.: 
0910 798 324.
* Vykonávam čistenie a kontrolu komínov 

na tuhé a plynné palivo. Tel.: 0915 287 
714, 054 742 4164.
* Ponúkam osobnú prepravu od 1 do 20 

osôb minibusmi a nákl. dopravu do 2 t, 
aj zahraničie. Cena od 0,40 €. Kuriérske 
služby. Montáž slnečných konektorov. Po-
núkam aj predaj a opravy kotlov + kúrenie 
a voda. Tel.: 0905 824 033.
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PLASTOVÉ OKNÁ - SUPER CENY

150x150 T od 129,- € (3886,- Sk)
150x160 N od 149,- € (4489,- Sk)
180x150 T od 146,- € (4398,- Sk)
210x150 T od 159,- € (4790,- Sk)
210x160 N od 187,- € (5634,- Sk)

225x160 N od 220,- € (6628,- Sk)
240x150 T od 199,- € (5995,- Sk)
240x160 N od 225,- € (6778,- Sk)

Balkónové dvere + okno
od 199,- € (5995,- Sk)

Vchodové dvere plné zateplené od 275,- € (8285,- Sk)
    bezpečnostné od 360,- € (10845,- Sk)

SVIDNÍK BARDEJOV PREŠOV HUMENNÉ
ul. MUDr. Pribulu 1  Radničné nám. 10  ul. Levočská 1  ul. Kukoreliho 58
Tel.: 054 752 4094  Tel.: 054 470 6773  Tel.: 051 778 3259  Tel.: 0918 240 726

0905 409 727  0918 515 456  0918 390 163
damijo@post.sk  damijobj@post.sk  damijopo@post.sk  damijohn@post.sk

DAMIJO KOMPLET s.r.o.
Všetky ceny sú s DPH
Zobrazené sú rozmery
okenných otvorov

Vchodové dvere plastové presklenné 1-krídlové od 389,- € (11719,- Sk)
  2-krídlové od 559,- € (16840,- Sk)

Minulú stredu pri príležitosti akcie „Študentská kvapka krvi“ 
darovali krv v Stropkove títo bezpríspevkoví darcovia krvi: Peter 
Kopča (34. odber), PhDr. Zoltán Šafran (54.) - obaja zo Svidníka, 
Patrik Halaj (prvodarca), Pavol Zvíjač (10.), Ľuboš Petráš (18.) 

- všetci zo Stropkova, Alžbeta Malačinová (4.) - Okrúhle, Alena Vanátová 
(18.) - Vyšná Písaná, Jaroslav Remeta (44.) - Mestisko, Juraj Gibej (21.) 
- Jurková Voľa, Miroslav Gondek (2.) - Baňa, Martin Gajdoš (17.) - Mlyná-
rovce, Martin Madej (7.) - Chotča.

Od srdca k srdcu

Vďaka Vám za Váš šľachetný čin!
ÚzS SČK Svidník

Hlavná 65
(obchodný dom)
STROPKOV

Aktuálna ponuka na
WWW.PEHACOM.SK

Tel.: 742 2938      Mobil: 0905 253 489

Notebook TOSHIBA Satellite L500-1EH s WINDOWS 7
Dvojjadrový INTEL T4400/ 2GB RAM, HDD 500GB, DVD 
SM, 15.6“ displej, WiFi, WEBCAM, WINDOWS 7 HOME PRE-
MIUM

519,- € s DPH (15 635,39 Sk)

INTERNET ADSL – AKCIA:
Dátovo neobmedzené pripojenie rýchlosťou 2048 
kbit/s za 11,90 €/mesiac (358,50 Sk) počas celej doby 
viazanosti, (18 mes), DSL modem za 0,04 € (1,19 Sk). 
K tomu zadarmo 5 schránok elektronickej pošty a 5 MB 
miesta pre web

CD média od 15 
centov (4,52 Sk), 
DVD média od 20 
centov (6,03 Sk)

SUPER AKCIA !!!

Nemocnica Stropkov s.r.o. v likvidácii, akad. Pavlova 321/10 , 091 01 Stropkov
Oznámenie o vyhlásení obchodnej verejnej súťaže

Nemocnica  Stropkov  s.r.o.  v  likvidácii,  akad.  Pavlova  321/10,  091  01  Stropkov, 
IČO:  36499528  v  zastúpení  likvidátorom  Jozefom Lackom  v  súlade  s  §  281  a  nasl. 
Obchodného zákonníka

vyhlasuje obchodnú verejnú súťaž – III. kolo
O najvhodnejší návrh na uzatvorenie kúpnej zmluvy na predaj:

1. Liečebný a profilaktický prístroj US 6-1, dátum zaradenia 2001,
2. Mandeľ na žehlenie pradla KZ 162811, rok výroby 1980,
3. Klinický počítačový audiometer AC 40, rok výroby 1994,
4. Audiometrická certifikovaná kabína, rok výroby 1994, 
5. Gynekologický prístroj KLP 21, rok výroby 1997,
6. Prístroj liečebný profilaktický GRADNEHT-1, rok výroby 1992,
7. Hematologický systém QBC MERCK, rok výroby 1998,
8. Pulzny oximeter BCI 3100, model 70750A3, rok výroby 1997,
9. Monitor vitalných funkcii BCI VITAL SIGNS Monitor-6200, model 57400A2,r.v.1997,
10. Autoklav stolový 2540 MK, rok výroby 1996, objem 25 litrov,
11. Odstredivka pradla CK30-060-3 ,rok výroby 1982,
12. Germicidný žiarič VS 322, rok výroby 2000,
13. USG pristroj- ultrazvuk AU3 Partner, základná jednotka GFM, EKG, L/C SW, r.v. 
1998,

Kúpna cena pre jednotlivé prístroje a zariadenia bola určená na základe znalecké-
ho posudku zo dňa 16. 3. 2009 takto:
P.č. minimálna cena v €  P.č.  minimálna cena v €  P.č.  minimálna cena v €
1.  187,80  6.  80,30  11.  35,20
2.  78,30  7.  415,20  12.  12,20
3.  326,00  8.  261,50  13.  3 747,90
4.  405,30  9.  747,70
5.  75,80  10.  273,88

Minimálna kúpna cena akceptovaná vyhlasovateľom súťaže môže byť znížená až 
o 70 % oproti kúpnej cene určenej znaleckým posudkom. 

Navrhovateľ musí vo svojom návrhu splniť podmienky súťaže a uviesť:
a)  - kúpnu cenu, za ktorú konkrétny prístroj alebo zariadenie odkúpi,
  - dobu do ktorej zaplatí celú kúpnu cenu,
  - výšku úroku za omeškanie v prípade, že nebude včas zaplatená celá kúpna cena,
b)  meno, priezvisko a presnú adresu navrhovateľa, resp. názov firmy a jej adresu,
c)  čestné vyhlásenie, že navrhovateľ nie je dlžníkom voči Nemocnici Stropkov s.r.o. 

v likvidácii,
d)  doklad preukazujúci totožnosť navrhovateľa:
  - fyzická osoba- nepodnikateľ fotokópiu občianskeho preukazu,
  - právnická osoba alebo fyzická osoba –podnikateľ fotokópiu výpisu z obchodného 

registra, resp. registra živnostníkov. 
Návrh na uzatvorenie kúpnej zmluvy v zapečatenej obálke s označením hesla: „Ne-

otvárať- Súťaž- Prístroje a zariadenia“ zašlite poštou na adresu: Nemocnica Strop-
kov s.r.o. v likvidácii, akad. Pavlova 321/10, 091 01 Stropkov v termíne do 25. 11. 2009. 
Návrhy doručené po tomto termíne nebudú akceptované a budú zo súťaže vylúčené.

Do  obchodnej  verejnej  súťaže  nebudú  zahrnuté  návrhy,  ktoré  nesplnia  niektorú 
z podmienok tejto súťaže. Navrhovatelia návrhov nemajú nárok na náhradu nákladov 
spojených s účasťou na obchodnej verejnej súťaži. Výberovú komisiu pre verejnú ob-
chodnú súťaž menuje likvidátor spoločnosti. Výsledok súťaže bude účastníkom ozná-
mený písomne do 14 dní po ukončení vyhodnotenia.

Vyhlasovateľ si vyhradzuje právo vyhlásené podmienky súťaže zmeniť, súťaž zru-
šiť alebo odmietnuť všetky predložené návrhy. Navrhovateľ nemôže po predložení svoj-
ho návrhu, tento svoj návrh meniť ani odvolať ho. 

Obhliadku predmetu obchodnej verejnej súťaže a bližšie informácie je možné zís-
kať a dohodnúť u vlastníka týchto vecí – Nemocnica Stropkov s.r.o. v likvidácii, telef. č. 
0915 572 713, p. Jozef Lacko.

Ponuka prác zateplenia stien zvnútra termoizolačnou stierkou 3 tisícročia.
Stále sa stretávame s názorom, že je treba izolovať dom zvonku, aj keď sa od 
tohto  systému  vo  vyspelom  svete  ustupuje. Američania  izolujú  domy  zvnútra, 
Škandinávci majú preslávené drevostavby, ktoré izolujú tak isto zvnútra. Izolácia 
zvnútra zásadne rieši problém s chladnými stenami, s tvorbou kondenzácií a ples-
ní. K realizácii prác nie je potrebné lešenie, žiadne špeciálne úpravy povrchov. Je 
dokázané, že termo stierka nám dokáže výrazne ušetriť FINANČNÉ prostriedky 
viacerými spôsobmi. Viac info a cenové ponuky zadarmo. V prípade záujmu ma 
kontaktujte na t.č. 0918 199 868 alebo e-mailom jlshck982@gmail.com.
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Stolný tenis
Piatkové  ôsme  kolo 

prinieslo  päť  víťazstiev 
domácim  družstvám  . 
Česť  hostí  v  tomto  kole 
zachraňovala  Bokša 
„B“ ktorá hladko zdolala 

posledný  V.  Hrabovec.  Dramatické 
a napínavé stretnutie odohrali Centrál 
„E“  proti  Svidničke.  V  zostávajúcich 
stretnutiach  to výsledkovo vyzerá na 
jednoznačné víťazstva domácich. 

 ŠŠK Centrál Spojená škola 
Svidník „F“-TJ Radoma 17:1(Petrík, 
Antoš, Leško po 4,5; Dudáš 3,5 – Ra-
domský 1) JMC Lužany - TJ Cerbel 
Cernina 16:2  (Mir.Cigán,  E.Tomko 
po4,5;  S.  Kočiš  3,5;  Mar.  Cigán  3; 
Ľ. Tomko 0,5  – F.Špak 
2)GS V. Hrabovec-
Bokša „B“0:18 (Pa-
šeň,  T.  Kekeľ,  Fedor 
Polivčak  po  4,5) ŠŠK 
Centrál Spojená ško-
la Svidník „E“- Svid-
nička 10:8 (Štefanco 
3,5; Kosť 3; Kurečko 2; 
J.Baran  1,5  –  T.  Noga 
4; Vl. Noga 2,5; Kozak 
1; Soľanka 0,5) Bokša 
„A“- Breznica 14:4 
(Fiľarsky,  J.Bedruň  po 

4,5;  Tirer  3,5;  B.  Bedruň  1,5  –  Goč 
ml. 2; Šteľmach, Rys po 1)Brusnica 
„A“- TJ ŠM Staškovce 15:3 (M. An-
toš, Fečko po 4,5; Ľ. Antoš, J. Antoš 
po 2,5; Čabala 1- Gojdič 2; Michľovič 
1) Stropkov „B“ Tisinec -STOP Oľ-
šavka 14:4 (J. Čabala , Timan po 4,5; 
Hrušč  3,5;  Kočiš  1,5-  Harvilko,  Har-
mada, Mulik, Forint po 1)

9. kolo 27.11.2009 o 17.30 hod.: 
STOP Oľšavka – ŠŠK Centrál Spojená 
škola Svidník „F“; TJ ŠM Staškovce - 
Stropkov „B“ Tisinec; Breznica - Brus-
nica „A“; Svidnická - Bokša „A“; Bokša 
„B“- ŠŠKCentrál Spojená škola Svid-
ník „E“; TJ Cerber Cernina - GS V. Hra-
bivec; TJ Radoma - JMC Lužany. -ku-

1. JMC Lužany  8  8  0  0  95 : 49  24
2. Stropkov „B“ Tisinec  8  7  0  1  96 : 48  22
3. Bokša „A“  8  6  0  2  101: 43  20
4. Breznica  8  5  0  3  101 :43  18
5. ŠŠK Centrál Svidník „F“  8  5  0  3  91 : 53  18
6. Brusnica  8  5  0  3  87 : 57  18
7. Svidnička  8  4  0  4  77 : 67   16
8. STOP Oľšavka  8  4  0  4  82 : 62  16
9. ŠM Staškovce  8  4  0  4  77 : 67  16
10.ŠŠK Centrál Svidník „E“  8  4  0  4  73 : 71  16
11. ŠK Bokša „B“  8  3  0  5  49 : 95  14
12. TJ Cerbel Cernina  8  1  0  7  33 :111  10
13. TJ Radoma  8  0  0  8  17 : 127  8
14. GS V. Hrabovec  7  0  0  8   9 : 135  8

Tabuľka

1. Topoľčany A  9  9  0  0  77:13  27
2. Trnava A  9  9  0  0  69:21  27
3. Malacky A  9  6  1  2  62:28  22
4. Miňovce A  9  6  1  2  59:31  22
5. Valaliky A  9  5  1  3  54:36  20
6. Ružomberok A  9  4  1  4  43:47  18
7. Topoľčany B  9  3  2  4  46:44  17
8. Dun. Streda A  9  3  0  6  40:50  15
9. Nitra A  9  3  0  6  40:50  15
10.Zvolen A  9  2  0  7  26:64  13
11. Malacky B  9  0  1  8  17:73  10
12. Trnávka Ba A  9  0  1  6  7:83  8

Tabuľka

Stolní tenisti z karpatskej úspešní na BT SR
V sobotu sa žiaci ŠK ZŠ KARPATSKÁ Svidník po týždni vrá-

tili do peknej novej modernej stolnotenisovej herne Valaliky, kde 
sa  tento  raz  konal Turnaj  o  slovenský  pohár  (bodovací  turnaj 
SR). Naši chlapci Stadtherr Patrik, Paňko Samko, Kmiť Jakub, 
Kmiť Miško a Kurej Kevin aj na tomto turnaji hrali peknú útočnú 

technickú hru a zo 4-členných skupín sa nepodarilo postúpiť len Kmiťovi J., 
ktorý smoliarsky prehral posledný zápas. Najviac očaril svojou hrou stolnote-
nisových odborníkov „zo západu“ Stadtherr, ktorý ani v slovenskom rebríčku 
nie je v zozname (prvýkrát na turnaji SR) a musel ho zastaviť o postup do 
najlepšej štvorky až víťaz turnaja Bučko z Topoľčan. Konečné 7. miesto Pat-
rika STADTHERRA na Slovensku a pekné umiestnenia ostatných 4 hráčov 
ŠK ZŠ Karpartská Svidník (Paňko 13.-16. miesto, Kurej , Kmiť M. 25.-32.) 
je veľkým úspechom a impulzom do ďalšej tréningovej činnosti chlapcov pod 
taktovkou trénera Vlada Sluka.

Patrik Stadtherr pri bekhendovom údere

Súťažili v streľbe zo vzduchovky
11. novembra sa v  telocvični na 

Základnej  škole  na  Ulici  Duchnovi-
čovej v Medzilaborciach uskutočnilo 
Obvodné kolo v streľbe zo vzduchov-
ky  žiakov  základných  škôl  okresov 
Medzilaborce  a  Stropkov  organizá-
torom ktorého boli Centrum voľného 
času  v  Medzilaborciach  a  Okresné 
rady Slovenskej asociácie školských 
športov  v  Stropkove  a  v  Medzila-
borciach.  Obvod-
ného  kola  sa  zú-
častnili  4-trojčlenné 
družstvá  chlapcov 
a  3-trojčlenné  druž-
stvá dievčat.

V  kategórii 
chlapcov si naj-
úspešnejšie  počí-
nalo družstvo zo ZŠ 
Mlynská  Stropkov 
(Daniel  Vrábeľ,  Erik 
Otrošina,  Miroslav 
Pecuch). Na druhom 
mieste  sa  umiestni-
li  chlapci  zo  ZŠ  na 
Ul.  Duchnovičovej 
v  Medzilaborciach 
v  zložení  Martín 
Dembický,  Peter 
Sokol  a  Viktor  Pri-
ganc.  Tretiu  priečku  obsadilo  druž-
stvo  ZŠ Komenského Medzilaborce 
(Stanislav Murdzik,  Slavomír  Pirnik, 
Martin Borek).

V  kategórii  dievčat  na  prvom 
mieste  sa  umiestnilo  družstvo  ZŠ 
Mlynská Stropkov v zložení Klaudia 
Tabišová, Michaela Špaková a Sta-

nislava Andrejčáková. Druhu priečku 
obsadilo družstvo ZŠ Duchnovičova 
Medzilaborce,  ktorú  reprezentovali 
Anna  Lukačiková,  Zuzana  Palejová 
a  Dominika  Dembická.  Na  treťom 
mieste  skončili,  zhodne  s  chlapca-
mi  zo  svojej  školy,  dievčatá  zo  ZŠ 
Komenského  Medzilaborce  (Jana 
Dziaková,  Patrícia  Bajcurová,  Lívia 
Džupinová).

Najúspešnejšími  jednotlivcami 
sa stali Daniel Vrábeľ a Klaudia Ta-
bišová  reprezentanti  ZŠ  Mlynská 
Stropkov.

Víťazné  družstvá  postupujú  do 
krajského  kola,  ktoré  sa  uskutoční 
v Prešove.

Mgr. Mikuláš Lučkanič

Miňovce mieria medzi štyri 
najlepšie extraligové tímy

Stolné tenistky OŠK 
Miňovce  privítali  v  so-
botu  na  domácej  pôde 
Dunajskú  Stredu,  ktorá 
sa  snaží  uhrať  postup 

medzi  najlepších  šesť  tímov,  čomu 
prispôsobila  aj  svoje  ambície  na  vý-
chode  Slovenska.  Domáce  hráčky 
však neponechali nič na náhodu a po 
výbornom výkone zvíťazili hladko 9:1, 
keď 3,5 bodu získala S. Hudecová, 3 
body pridala Ľ.  Jurková a 2,5 bodmi 
pomohla svojmu družstvu E. Jurková. 
„Dunajská Streda k nám pricesto-
vala s cieľom neprehrať, čo by ju 
výrazne priblížilo k prvej šestke. 
Naše dievčatá však zahrali výbor-
ne a keď sa mám priznať, hladký 
priebeh je pre mňa príjemným pre-
kvapením, pretože proti Dunajskej 
Strede sme od nášho postupu do 
extraligy ešte nebodovali. Dôle-
žité bolo, že sa nám vydaril úvod, 
pretože sme vyhrali štvorhru a E. 
Jurková zdolala skúsenú A. Fekete 
hladko 3:0. Štyri zápasy sa síce 
skončili 3:2 v náš prospech, ale 
ako sa hovorí, šťastie sa pri-
kloní k lepšiemu. V tomto zápa-
se by som chcel oceniť výkon 
Ľ. Jurkovej, ktorá nastúpila 
po troch týždňoch a získala tri 
body, čo je skvelý výkon,“ do-
dal manažér OŠK Miňovce Ladi-
slav Jurko.

Miňovčanky  sa  mali  ešte 
v sobotu predstaviť proti Trnávke, 
ale  nováčik  nepricestoval  ani  do 

Valalík a ani do Stropkova, kde OŠK 
hrá  svoje  domáce  zápasy.  Napriek 
sklamaniu v radoch hráčok, realizač-
ného  tímu  a  fanúšikov,  ktorí  sa  na 
duel tešili, sa na ambíciách Miňoviec 
nič  nemení. „Vyjadrujem veľkú ne-
spokojnosť s postupom družstva 
Trnávky, ktoré sa na stretnutie ne-
dostavilo bez riadneho ospravedl-
nenia. Považujem to za zlú vizitku 
stolného tenisu a neúctu k súpe-
rovi, fanúšikom a sponzorom. Dú-
fam, že takýto prípad sa už nebude 
v budúcnosti opakovať. Najbližšie 
nás čaká dôležitý dvojzápas s Ma-
lackami A a Malackami B. Keď tie-
to stretnutia zvládneme, budeme 
môcť pomýšľať na umiestnenie 
v prvej štvorke. Pokiaľ by sa nám 
to podarilo, uhrali by sme pre náš 
klub historický výsledok. Pre nás 
je to určite výzva a preto verím, 
že aj v novom roku sa budeme 
môcť oprieť o podporu našich fa-
núšikov,“ zdôraznil L. Jurko. -im-
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I. Tabiš: V každom športe platí, čím viac sa snažíte, tým viac chýb urobíte
Po  prvej  polovici  súťažného  roč-

níka 2009/2010 patrí futbalistom Brez-
nice  so  ziskom  19  bodov  9.  miesto. 
V prípade zverencov hrajúceho  tréne-
ra  Igora  Tabiša  platí  všeobecné  kon-
štatovanie,  že  diváci  sa  na  zápasoch 
Breznice nudiť nemohli. V dueloch bo-
hatých na zaujímavé futbalové situácie 
neťahali  Brezničania  vždy  za  víťazný 
koniec  povrazu,  no  vydarený  záver 
jesennej  časti  ich  katapultoval  do 
tabuľkových  pozícií,  kde  mužstvo 
svojou  kvalitou  nespochybniteľne 
patrí. „Jesennú časť by som roz-
delil do troch blokov. Úvod súťa-
že nám vyšiel, pretože hoci sme 
v 1. kole tesne prehrali v Dl. Kl-
čove, odohrali sme dobrý zápas, 
čo sme potvrdili hneď v ďalšom 
našom vystúpení doma proti Ľu-
bici. Napriek tomu sme sa však 
postupne nevyhli hluchým zá-
pasom, keď sme predovšetkým 
na našom trávniku nedokázali 
zdolať mužstvá, ktoré sú našimi 
bezprostrednými tabuľkovými 
susedmi. Na druhej strane s tíma-
mi hrajúcimi o popredné priečky 
sme sa vyhecovali podstatne viac 
a preto sme s nimi odohrali oveľa 
vyrovnanejšie stretnutia. Myslím 
si, že 9. miesto je po polovici 
sezóny dobrým výsledkom, ale 
nezvládnuté zápasy s mužstvami, 
ktoré sú našimi konkurentmi v boji 
o záchranu, nás musia mrzieť. Ško-
da je najmä zápasov s Raslavicami 
a Kežmarkom, kde sme doplatili na 
nepremieňanie príležitostí. Na naše 
pomery prišlo do mužstva veľa no-
vých hráčov a chvíľu nám trvalo, 
pokiaľ sme našli optimálnu zostavu. 
V závere jesene sme už hrali podľa 
našich predstáv, čo sa premietlo aj 

do výsledkov a tabuľkového posta-
venia,“ hodnotil jesennú časť v podaní 
Breznice jej hrajúci tréner Igor Tabiš. 

Najväčším  kontrastom  Breznice 
je  pomer  strelených  a  inkasovaných 
gólov. V ofenzíve náš  jediný zástupca 
v  IV.  lige  biedou netrpel,  ale  podobné 
konštatovanie si už nemôžeme dovoliť 
pri pohľade na počet inkasovaných gó-
lov. Horšou  obranou  sa  už môžu  „po-

chváliť“  iba v Stakčíne. Pokiaľ si  fanú-
šikovia našli cestu na zápasy Breznice, 
v priemere videli 3,6 gólu na 90 minút. 
„V ofenzíve nám pomohli príchod M. 
Paňka a stabilizácia formy J. Vargu 
na ľavej strane stredovej formácie, 
ktorý podával kvalitné a vyrovnané 
výkony. Vysoký počet inkasovaných 
gólov by som pripísal na účet psy-
chiky mužstva. Predovšetkým von-
ku po 2 - 3 inkasovaných góloch už 

chlapci nenašli dostatok vnútorných 
síl, aby hrali so súperom ďalej a zá-
pas len nedohrávali z povinnosti,“ 
vysvetľoval I. Tabiš. 

Sila Breznice sa ukrýva v kolektív-
nych výkonoch. Napriek tomuto konšta-
tovaniu sa hrajúci tréner I. Tabiš mohol 
spoľahnúť  na  viacero  individuálnych 
pilierov a ich stabilné výkony. „Svojim 
prístupom určite nesklamali starší 

hráči ako J. Zakovič, M. Paňko, 
bratia Bochinovci, alebo „domáci“ 
chlapci M. Melník, J. Melník, či E. 
Vrábeľ, ale z pohľadu futbalových 
kvalít podával najlepšie výkony J. 
Varga, v ktorom je veľký potenciál. 
Keďže futbal je o góloch, nemôžem 
zabudnúť ani na najlepšieho strel-
ca mužstva S. Kandráča a branká-
ra J. Mulíka,“ zdôraznil I. Tabiš, ktorý 
v  priebehu  jesennej  časti  alternoval 
ako hráč v stopérskej dvojici a na hro-
te útoku. „Keďže sme stále hľadali 
optimálnu zostavu, myslel som si, 
že moje miesto je v strede obra-
ny. Ak sa však pozrieme na 
štatistiky, viac sa nám darilo 
v závere sezóny, keď som hral 
v útoku, preto zrejme ostanem 
na hrote aj v jari.“ 

Špecifikom  IV.  ligy,  skupina 
Sever je vyrovnaný tabuľkový pe-
lotón. Rozdiel medzi šiestym Dl. 

Klčovom  a  posledným  Stakčínom 
je iba deväť bodov. Plusom Brezni-
ce v konečnom účtovaní môže byť 
fakt, ktorý uznáva aj široká futbalo-
vá verejnosť, že potenciál mužstva 
a predvádzaná hra ho posúvajú 
v teoretických úvahách vyššie ako 
je aktuálne 9. miesto. V klube však 
vedia, že kľúčom k záchrane bude 
predovšetkým  zvládnutie  meraní 
síl s bezprostrednou konkurenciou. 
„Som si istý, že aj proti papiero-
vo slabším súperom sme nastu-
povali koncentrovane, ale po 
zahodení 2 – 3 šancí sme začali 
hrať nervózne. Keď sme ešte 
k tomu inkasovali, úspech nám 
nepriniesla ani snaha, pretože 
sme nehrali uvoľnene. V kaž-
dom športe platí, že čím viac sa 
snažíte, tým viac chýb urobíte. 
Z toho mi vychádza, že niektoré 
zápasy sme nezvládli v hlavách. 
Všetko závisí od kádra, s ktorým 
môže každý tréner pracovať. Pri-
šli bratia Bochinovci, M. Paňko, 
svoju formu stabilizoval J. Var-
ga, čo sa podpisuje pod iný sys-
tém aký sme produkovali v mi-
nulej sezóne. Upustili sme od 
nakopávaných lôpt a začali sme 
hrať kombinačný futbal. Pokiaľ 
by táto partia ostala pokope, 
mohli by sme sa vyhnúť bez-
prostrednému boju o záchranu 
do posledného kola ako to bolo 
v minulej sezóne,“ dodal I. Tabiš. 

V Breznici si uvedomujú dôle-
žitosť zimnej prípravy pre pohodu 
mužstva  v  jarných  bojoch.  Pred 
koncom  jesennej  časti  pribudla 
v  rámci  infraštruktúry  na  štadió-

ne  regeneračná  miestnosť,  k  dispozí-
cii  majú  hráči  fitnes  centrum,  k  čomu 
by  I. Tabiš  ešte  v  decembri  rád  pridal 
niekoľko  prípravných  stretnutí.  „Te-
oreticky máme v jari doma ľahšie 
rozlosovanie ako v minulej sezóne. 
Stále je to však iba v papierovej ro-
vine a moje slová budeme musieť 
potvrdiť na trávniku. Našou prioritou 
bude zvládnuť domáce zápasy a po-
kiaľ sa nám vonku podarí prekvapiť, 
bude to len plus. Čo sa týka kádra, 
bolo by veľkou výhodou, keby nikto 
z mužstva neodišiel a zároveň bude 
dôležité, aby nás v príprave obchá-
dzali zranenia. Všetko bude závisieť 
od počasia, ale v decembri by sme 
chceli odohrať niekoľko príprav-
ných stretnutí. V pláne mám aj vyu-
žitie posilňovne a sauny, aby chlapci 
celkom nezleniveli. Toto všetko ch-
ceme stihnúť do konca roka s tým, 
že o forme prípravy v novom roku 
budeme ešte hovoriť s vedením klu-
bu,“ uzavrel náš rozhovor I. Tabiš. -im-

1. Svit  8  7  0  1  21:7  21
2. Bard. N. Ves  8  4  2  2  9:6  14
3. Fintice  8  3  0  5  7:9  9
4. Ľubotice  8  2  3  3  13:18  9
5. Medzilaborce  8  2  2  4  11:13  8
6. Hanušovce  8  2  1  5  7:15  7
7. Ľubica  8  2  1  5  5:16  7
8. Kežmarok  8  2  1  5  10:25  7
9. Kľušov  8  1  3  4  3:8  6
10. Bystré  8  2  0  6  6:28  6
11. Raslavice  8  1  2  5  8:22  5
12. N. Šebastová  8  1  1  6  8:16  4
13. Dl. Klčovo  8  1  0  7  4:21  3
14. Breznica 8 0 3 5 7:25 3
15. Stakčín  8  1  0  7  2:29  3
16. Kračúnovce  8  0  0  8  5:20  0

IV. liga, Sever - vonku

1. Ľubotice  8  8  0  0  24:3  24
2. Medzilaborce  8  7  1  0  30:6  22
3. Bard. N. Ves  8  7  0  1  37:9  21
4. Svit  8  7  0  1  25:5  21
5. Dl. Klčovo  8  6  2  0  23:6  20
6. Fintice  8  6  1  1  19:5  19
7. Breznica 8 5 1 2 16:11 16
8. Kračúnovce  8  5  1  2  12:8  16
9. Hanušovce  8  5  0  3  10:9  15
10. N. Šebastová  8  4  2  2  10:5  14
11. Bystré  8  4  2  2  11:7  14
12. Stakčín  8  3  2  3  17:15  11
13. Ľubica  8  3  2  3  8:7  11
14. Kľušov  8  3  1  4  18:11  10
15. Kežmarok  8  3  1  4  9:9  10
16. Raslavice  8  2  3  3  9:10  9

 IV. liga, Sever - doma

1. Svit  16  14  0  2  46:12  42
2. Bard. N. Ves  16  11  2  3  46:15  35
3. Ľubotice  16  10  3  3  37:21  33
4. Medzilaborce  16  9  3  4  41:19  30
5. Fintice  16  9  1  6  26:14  28
6. Dl. Klčovo  16  7  2  7  27:27  23
7. Hanušovce  16  7  1  8  17:24  22
8. Bystré  16  6  2  8  17:35  20
9. Breznica 16 5 4 7 23:36 19
10. N. Šebastová  16  5  3  8  18:21  18 
11. Ľubica  16  5  3  8  13:23  18
11. Kežmarok  16  5  2  9  19:34  17
13. Kľušov  16  4  4  8  21:19  16
14. Kračúnovce  16  5  1  10  17:28  16
15. Raslavice  16  3  5  8  17:32  14
16. Stakčín  16  4  2  10  19:44  14

IV. liga, Sever

30. ročník Pochodu 
vďaky Tokajík - Stropkov

Turistický pochod vďaky z Tokajíka 
do  Stropkova  má  v  kalendári  turistic-
kých podujatí Klubu slovenských turis-
tov  Slávia  Stropkov  svoj  termín.  Uda-
lostí, ktoré sa odohrali na jeseň v roku 
1944, si  každoročne pripomíname po-
chodom z Tokajíka do Stropkova. Tento 
víkend  (sobota,  21.  11.  2009)  sme sa 
stretli  už na 30.  ročníku. Ráno na ná-
mestí čakalo asi 50 účastníkov na auto-

bus. Zišli sa turisti nielen zo Stropkova, 
ale svojou účasťou nás potešili aj turisti 
zo Svidníka, Humenného a Giraltoviec. 

V  obci  nás  čakala  pani  starostka, 
ktorá nám v krátkosti priblížila udalosti 
spred 65 rokov. Položením kytice kve-
tov a zapálením sme si uctili pamiatku 
obetí.  Nasledovala  prehliadka múzea, 
malé  občerstvenie,  zápis  do  knihy 
návštev a vyrazili sme na  trať. Čakalo 
nás asi 20 km pochodu v rozmočenom 

teréne.  Počasie  bolo  zahmlené.  Bolo 
nám jasné, že žiadne výhľady nebudú. 
Náladu nám to však nepokazilo, práve 
naopak. Dorazili sme až na chatu nad 
Vojtovcami,  kde  nás  už  čakal  nalože-
ný  ohník.  Spoločná  opekačka  prišla 
všetkým vhod. V chatke bolo príjemne 
a „domáci Vilo“ sa tiež nedal zahanbiť, 
vraj  aby nám od  tej  slaniny a  klobásy 
nebolo  zle.  Poslednú  časť  trasy  sme 

zvládli úspešne, hoci na šmykľavom te-
réne to niekedy vyzeralo zle – nedobre. 
Nakoniec  všetci  do  Stropkova  dorazili 
zdraví a s úsmevom na tvári. 

Pred týždňom sme robili hviezdico-
vý výstup na Baňu. Celý deň nám prša-
lo  a predsa  sme sa do Tokajíka  tešili. 
Turistika nie  je o počasí, ale aj o  tom, 
že  sa  treba  premôcť,  obuť  topánky 
a vyraziť. Teraz už netrpezlivo čakáme 
na sneh, veď zima je tiež krásna.  -jv-

Halová súťaž sa začína!!!
Mestská liga v halovom futbale vo Svidníku 

klope  na  dvere.  Jej  predpokladaný  začiatok  je 
6. 12. 2009. Mužstvá sa môžu prihlásiť na tel. č. 
0907 910 989 do 29. 11. 2009.
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Mesto Stropkov pozýva:

20. výročie Nežnej revolúcie
Výstava fotografických a novinových materiálov zo súkromných archívov

Ing. Metoda Buráka a p. Tomáša Manduľu vo vestibule kultúrneho strediska.

Pozvánka na Jubilejný koncert 
speváckeho zboru KARMEL
Miešaný  spevácky  zbor  KARMEL  v  Stropkove,  rímskokatolícky  farský 

úrad a Mesto Stropkov si vás dovoľujú pozvať na Jubilejný koncert z príleži-
tosti XXX. výročia založenia Miešaného speváckeho zboru KARMEL Strop-
kov,  ktorý  sa  koná  29.  novembra  2009  o  15.00  hod.  vo  Farskom  kostole 
Najsvätejšieho Tela a Krvi Pána.

Týždeň GALENOS UNIVERSA KAPPA FONTÁNA  PROXIMA Dr. Max
 Hlavná 1544/65  Hlavná 1649  Akad. Pavlova   oproti   pri štvorobvode  v nemocnici
  obchodný dom     pri pošte  pri nemocnici  far.kostolu   
  48. 2009  23.11. - 29.11.  —————  —————  —————  —————  —————
  49. 2009  —————  —————  —————  —————       30.11.-6.12.  —————
  50. 2009  —————        —————  —————  —————  —————   7.12.-13.12.
  51. 2009      —————  14.12.- 20.12.  —————  —————  —————  —————
  52. 2009  21.12. - 27.12.  —————  —————  —————  —————  —————
  53. 2009  —————  —————  28.12. - 3.1.  —————  —————  —————
    1. 2010      —————  —————  —————    4.1.- 10.1.  —————  —————

Rozpis pohotovostných služieb lekární v meste Stropkov

VAŠE OHLASY

Program MsTV
Po-Ne: Videotextové vysielanie

Štvrtok: 17.00 hod. – 18.00 hod.

„Oslavy 60. výročia 
založenia gymnázia“

Vážení spoluobčania!
Aj v tomto roku sa obraciame na Vás so žiadosťou o zasielanie Vašich 

návrhov na osobnosti  - kolektívy, ktoré sa významným spôsobom zaslúžili 
o rozvoj mesta Stropkov, jeho zveľaďovanie, propagáciu a šírenie dobrého 
mena doma i v zahraničí.

V zmysle Všeobecne záväzného nariadenia VZN č. 6/2003 o zásadách 
a  kritériách  udeľovania  čestného  občianstva  mesta,  cien  a  vyznamenaní 
mesta Stropkov, schváleným osobám – kolektívom môžu byť udelené tieto 
ocenenia – vyznamenania mesta Stropkov: čestné občianstvo, cena mes-
ta, ďakovný list.

Mesto môže oceniť občanov – jednotlivcov, kolektívy, organizácie a in-
štitúcie. Zapojením sa do tejto spolupráce preukážete svoju spolupatričnosť 
a záujem o veci verejné, týkajúce sa života nášho mesta. Vaše návrhy oča-
kávame  na  tlačive  s  vyplnením  všetkých  údajov do 25. novembra 2009. 
Obálku  s  označením  „OCENENIA MESTA“  zasielajte  na  adresu:  Mesto 
Stropkov,  Hlavná  38/2,  091  01  Stropkov  alebo  doručte  pri  na  sekretariát 
mestského úradu. (Tlačivo si môžete vyzdvihnúť v kancelárii OŠK č.dv. 41, 
prípadne si ho môžete stiahnuť z internetovej stránky mesta Stropkov: www.
stropkov.sk).

Ak návrh nebude kompletný, vyzve sekretariát primátora predkladateľa 
a určí lehotu na doplnenie. Ak návrh nebude ani v tejto lehote doplnený, nie 
je možné ho akceptovať.

Všetkým vám, ktorí zodpovedne pristúpite k našej výzve vopred ďakuje-
me za návrhy a podnety, ktoré obdržíme.

Hanbiť sa budete vy,
nie cukrár!!! 

V prílohe Vám posielam  fotky 
svadobnej  torty,  ktorú  sme si  dali 
upiecť v jednej malej stropkovskej 
c u k r á r n i č k e 
na  rohu.  Boli 
by  sme  radi, 
keby  ste  tieto 
fotky  uverejnili 
v  Stropkov-
skom  spektre, 
pretože  to  pre 
nás  svadob-
čanov  bolo 
OBROVSKE 
SKLAMANIE 
!!!  a  chceli  by 
sme, aby sa to 
už  neopakova-
lo!!! a nestávalo 
ďalším  ľudom, 
ktorí  si  necha-
jú  upiecť  tortu 
ako  svadobný 
dar... Upozorňujeme, že táto torta 
takto vyzerala po dvoch hodinách 
na svadobnom stole!!!! a predtým 
bola skladovaná v chladiarenskom 
boxe!!!

Už  pri  prevoze  z  cukrárnič-
ky  sa  hýbala  ako  živá  a  začala 
sa  prepadať!  A  to  nehovoríme 
o  chladnom  prístupe  zo  strany 
„profesionálneho pekára“. Hrubo 

nám klamal 
aj  o  zdobení 
torty,  dovo-
lil  si  zmeniť 
úplne predom 
dohodnutú vý-
zdobu!!!!  Bez 
ospravedlne-
nia s tvrdením, 
že  nie  sme 
prví,  čo  sa 
sťažujú...(Ne-
pochopili sme 
toto jednanie!) 
Hrôza!!!

Ďakujeme 
a  dúfame,  že 
aspoň  touto 
cestou pouká-
žeme  a  upo-

zorníme ľudí na „cieľavedomých, 
bezohľadných  podnikateľov“ 
v Stropkove,  ktorým  sa  veeeee-
eeeľa prepečie.

D.H.


